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Liekulības tirgus
M ediju ziņa: valdība šonedēļ aiz slēgtām durvīm mainīja pirms 

diviem gadiem Laimdotas Straujumas vadītā Ministru kabi-
neta pieņemto lēmumu noraidīt barikāžu laikā bojā gāju-

šā kinooperatora Andra Slapiņa bērnu lūgumu ļaut viņiem saglabāt 
dubultpilsonību. Lēmums esot pieņemts vienprātīgi. 2015. gada 3. 
novembra sēdē, kad tika noraidīts Slapiņa bērnu lūgums saglabāt 
dubultpilsonību, piedalījās deviņi ministri, kuri turpina darbu arī eso-
šajā valdībā...

Kā liecina publiski pieejamā informācija, viens no ministriem, kurš 
nu jau bēdīgi slavenajā 2015. gada valdības sēdē piedalījās, ir iekš-
lietu ministrs Rihards Kozlovskis. Nē, nē, Kozlovskis jau nav slikts 
ministrs. Patiesībā pat varētu teikt, ka tīri labs. Tā lietas būtība vienīgi 
ir faktā, ka tieši iekšlietu ministrs bijis tas, kurš valdības sēdē “virzī-
jis” minētā lēmuma pieņemšanu – acīmredzot ne tāpēc, ka ministram 
kaut kā personīgi nav iepatikušies bojā gājušā Andra Slapiņa bērni, 
bet gan tāpēc, ka šis jautājums ir tieši Iekšlietu ministrijas kompeten-
cē. Šobrīd gan iekšlietu, gan ārlietu, gan zemkopības, gan pārējiem 
sešiem joprojām valdībā esošajiem ministriem viedoklis ir diametrāli 
pretējs. Taču tāda ir politika, tur neko padarīt nevar – vēji šobrīd pūš 
citā virzienā, citiem vārdiem, Andra Slapiņa bērnu “problēma” (atšķi-
rībā no divu gadu senas pagātnes) pēkšņi kļuvusi publiska. Un tās, kā 
zināms, politikā ir divas radikāli atšķirīgas lietas.

Bet lai nu paliek bēdīgi slavenā 3. novembra sēde un nelaimīgie 
deviņi ministri. Tā tomēr politika un politiķi, un, kā nevienam nav 
noslēpums, šajā sabiedriskās dzīves jomā situācijas (un viedokļi) 
mainās vēl biežāk nekā hokejā. Daudz sāpīgāk, ka šī diskusija, kurai 
patiesībā nemaz nevajadzēja sākties, attiecas uz kinooperatoru Andri 
Slapiņu un viņa bērniem. Jo Andris Slapiņš bija un joprojām ir ne tikai 
cilvēks, kurš atdevis savu dzīvību par Latvijas brīvības atgūšanu. Viņš 
bija cilvēks, kurš gan pēc sava rakstura, gan pārliecības, gan rīcības 
vēl gados pirms Atmodas un neatkarības atgūšanas demonstrēja savu 
uzticību Latvijai. Un jebkurš, kurš pazina Andri Slapiņu personīgi vai 
saistībā ar viņa kinocilvēka darbu, ar pilnu pārliecību var teikt – ja tas 
vispār būtu iespējams, Latvijai vajadzīgs un, protams, ja Andris būtu 
dzīvs – viņš ietu, darītu, riskētu un, jā, atdotu savu dzīvību vēlreiz. 

Bet diskusija sākās, jo kādam (kādiem) toreiz, pirms diviem gadiem, 
ministrijā vai valdībā svarīgāks likās “likuma burts”. Nē, šajā gadīju-
mā var teikt – pat “likuma alfabēts”. Bet ministri, kā izrādās, nemaz 
pat nebija paskatījušies, ko nolemj, jo nevienam konceptuāli iebildu-
mu neesot bijis un lēmums pieņemts “kopīgā paketē”. Acīmredzot no 
Iekšlietu vai kādas citas ministrijas dzīlēm nākušā lēmuma anotācijā 
bijis pateikts: “Par Latvijas un Krievijas dubultpilsonības nepieļauša-
nu.” Savukārt ieskatīties lēmumprojektā, lai noskaidrotu, par kādiem 
cilvēkiem ir runa, nevienam nebija ienācis prātā. Negribētos ticēt, ka 
kāds ministrs (atšķirībā no bezpersoniska ierēdņa), kaut uz brīdi ieme-
tot aci lēmumprojektā un redzot, par kādiem cilvēkiem ir runa, spētu 
pārējiem to “nepačukstēt” – klau, mēs taču te lemjam par Andra 
Slapiņa bērniem. Nebūsim patētiski un nerunāsim pārpasaulīgās pat-
riotiskās frāzēs, taču vienu gan nepieciešams piebilst: Andra Slapiņa, 
tāpat kā pārējo par Latvijas neatkarību dzīvību atdevušo cilvēku bēr-
niem un mazbērniem pienāktos ne tikai pilsonība vien...

Senajā Grieķijā un Romā par savu valsti kritušo karavīru bērnus un 
bieži arī mazbērnus savā aizgādībā ņēma valsts. Nenoliedzami, nav 
vairs antīkā pasaule ar tās tikumiem un paražām. Protams, laiki citi, 
likumi citi, arī cilvēku un valsts pieredze cita. Un tomēr: nav Latvijai 
tik daudz varoņu, lai mēs varētu atļauties rīkoties tā. Un “mēs” šajā 
gadījumā ir ne tikai ministri vien. “Mēs” esam mēs visi. Arī tas ano-
nīmais ministrijas ierēdnis, kurš taču lēmumu bija gatavojis. Vēl kāds 
bija to noformējis Valsts kancelejā izskatīšanai Ministru kabinetā. 
Vēl kāds bija sagatavojis vajadzīgās kopijas ministriem. Vai tiešām 
neviens nepamanīja? Un nevienam nelikās, ka būtu šis absurds jāpār-
trauc – vismaz tik daudz (ja reiz ierēdņiem iniciatīva ir aizliegta), lai 
īpaši uzsvērtu, ka runa taču ir par Andra Slapiņa bērniem. Bet varbūt 
mums (jā, mums visiem) vēsturiskā atmiņa ir tik īsa, ka mēs (jā, mēs 
visi) nemaz vairs nezinām, kas ir Andris Slapiņš? Un kādi ir viņa nopel-
ni Latvijas neatkarības atgūšanā?

Savu kļūdu Ministru kabinets ir izlabojis. Un labi, ka tā. Vēl pienāk-
tos vismaz to deviņu ministru, kas valdībā ir vēl šobaltdien, publiska 
atvainošanās. Nevis par to, ka lēmums toreiz tika pieņemts tieši tāds, 
kāds nu tas tika pieņemts. Bet par to, ka mēs vispār līdz šai diskusi-
jai nonācām. 

Patiesi jūsu, “Ventspilnieks.lv”

Lai arī kopš ekonomiskās krīzes laika Ventspilī reģistrētā bezdarba līmenis ir samazinājies trīskārtīgi 
un pakāpeniski bija vērojama bezdarbnieku skaita samazināšanās visā valsts teritorijā, tomēr pēdē-
jā pusotra mēneša laikā līkne pagriezusies atkal pretējā virzienā. Kopš novembra beigām Ventspils 
pilsētā vērojams bezdarba līmeņa pieaugums. Vēl novembra otrajā pusē bezdarba līmenis darbspējas 
vecumā bija noslīdējis līdz tikai 4,0%, taču kopš tā laika tas ir pakāpeniski pieaudzis un šī gada pirmā 
mēneša beigās sasniedza jau 4,6%.

Trīs ventiņi olimpiskajā 
Phjončhanā

Bezdarbs Ventspilī divu 
mēnešu laikā uzlec par 0,5%

S 
askaņā ar pašvaldības publiskotajiem 
Nodarbinātības valsts aģentūras (NVA) 
datiem, gada pirmā mēneša pēdējās die-
nās Ventspils pilsētā bez darba bija reģis-
trēti 990 iedzīvotāji. Viņu skaits nedēļas 

laikā bija pieaudzis par 15 personām, kas kārtē-
jo nedēļu atstāja iespaidu arī uz kopējo bezdarba 
līmeņa rādītāju darbspējas vecumā, un sasniedza 
4,6%.

Paraugoties republikas nozīmes pilsētu vidū var 
redzēt, ka līdzīga tendence vērojama arī citur, un tas 
lielā mērā nav nekas neparasts. Ventspils joprojām ir 
pa vidu deviņām pilsētām. Joprojām zemākais bez-
darbs ir Rīgā – 3,2% janvāra beigās (3,1% novembra 
otrajā pusē), seko Valmiera ar 3,5% (3,2%), Jelgava ar 
3,7% (3,5%) un Jūrmala ar 3,9% (3,6%). 

Taču viena lieta ir kopējie rādītāji, bet cita – kādas 
ir pieejamās brīvās darbavietas. Mēnešu mijā NVA 
Ventspils filiālē bija reģistrēta 141 brīva vakance. Lai 
gan izskatās ļoti pozitīva aina, pārsvarā visas brīvās 
vakances prasa profesionālas iemaņas un pieredzi, 
tādēļ šos darbus nevar veikt jebkurš. Joprojām pa 25 

brīvām vakancēm bija būvkonstrukciju montētājiem un 
rokas lokmetinātājiem. Vēl bija nepieciešami 12 beto-
nētāji, 11 metāla konstrukciju atslēdznieki, 10 metā-
la būvkonstrukciju montētāji, kā arī pa pieciem zivju 
apstrādātājiem un pavāriem. Atskaitot pēdējās divas 
vakanču grupas, kopumā šīs specifiskās vakances veido 
teju 2/3 no visām brīvi pieejamām darba vietām NVA 
Ventspils filiāles datu bāzē.

Ielūkojoties NVA publiskotajā 2017. gada beigu 
kopējā ainā (bezdarba līmenis 4,3% jeb 929 bezdarb-
nieki), Ventspilī augstākais bezdarbnieku skaits ir divās 
vecuma grupās. Fakts, ka 50-54 un 55-59 gadu vecu-
ma grupās bez darba reģistrēti attiecīgi 121 un 125 
cilvēki, lielu izbrīnu nerada. Uzmanību raisa fakts, ka 
paktiski tikpat bezdarbnieku ir 25-29 un 30-34 gadu 
vecuma grupās (attiecīgi 112 un 115 personas). Tātad, 
cilvēki pašā spēka pilnbriedā. Vēl viens liels jautājums 
ir izglītības rādītāji: 335 reģistrētie bezdarbnieki jeb 
vairāk nekā 1/3 ir ar profesionālo izglītību, bet 156 cil-
vēki bez darba ir ar augstāko izglītību.

Ventspils novadā gada beigās bezdarba līmenis 
darbspējas vecumā bija 5,7%. 
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Diena, kurā iznāk laikraksta “Ventspilnieks.lv” jaunākais – 49. numurs, ir zīmīga ar kādu 
vietu pasaules kartē un notikumu, kuram nedaudz vairāk nekā divas nedēļas būs pievērsta 
lielākās daļas pasaules uzmanība. Piektdien Dienvidkorejā, Phjončhanā tiks iedegta olimpis-
kā uguns un turpmākās pāris nedēļas notiks XXIII Ziemas olimpiskās spēles. Šīs būs īpašas 
spēles kā Latvijai, tā jo īpaši – Ventspils pilsētai, jo uz Phjončhanu ir devušies trīs ventspil-
nieki! Vienam tā būs olimpiskā debija, otram – otrais mēģinājums, bet trešajam – jau rūdīta 
olimpieša pieredze.
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Izdevējs: 
Biedrība “Par taisnīgumu un atklātību”

Bērnu piedzimšanas pabalsts 
tikai 274 ģimenēm
Pagājušajā gadā bērnu piedzimšanas pabal-
stu Ventspilī saņēmušas tikai kopumā 274 
pilsētā deklarētas ģimenes, liecina pilsētas 
sociālā dienesta dati. Šogad šim mērķim pil-
sētas pašvaldības budžetā atvēlēti 62,5 tūk-
stoši eiro. Kopš 2. februāra ir spēkā grozīju-
mi Ventspils domes saistošajos noteikumos, 
kas paredz, ka bērna piedzimšanas pabalstu 
Ventspilī turkpmāk varēs saņemt neatkarīgi 
no deklarēšanās ilguma, nevis kā līdz šim, 
kad bija jābūt deklarētiem pilsētā vismaz 12 
mēnešus. 

Par atkritumiem 
jāmaksā vairāk
Kopš 1. februāra Ventspils pilsētā par 11% 
pieaugusi maksa par sadzīves atkritumu 
apsaimniekošanu un turpmāk tarifs būs 
noteikts 10,85 eiro/m3. Daudzdzīvokļu dzī-
vojamo māju iedzīvotājiem par vienu per-
sonu mēnesī turpmāk būs jāmaksā 1,54 eiro 
(ar PVN), bet individuālo māju iedzīvotājiem 
un juridiskām personām par viena 240 litru 
tilpuma konteinera izvešanu – 3,15 eiro (ar 
PVN).

NBS komandieris viesojas 
Ventspilī
Nacionālo bruņoto spēku komandieris 
Leonīds Kalniņš reģionālajā vizītē apmeklē-
ja Kurzemes reģionu, viesojoties gan Liepājā 
un Kuldīgā, gan arī Ventspilī. Vizītes laikā viņš 
apmeklēja vairākus Zemessardzes bataljonus 
un štābu, tajā skaitā Ventspils novadā esošo 
ZS 46. kājnieku bataljonu, kur tikās ar batal-
jona komandieri, lai pārrunātu aktuālos ar 
attīstību saistītos jautājumus.

“LatRosTrans” cer apturēt 
kravu sarukumu
Pagājušajā gadā pa SIA “LatRosTrans” cau-
ruļvadu transportēti 3,4 mlj. tonnu naf-
tas produktu, kas salīdzinājumā ar 2016. 
gadu ir par 6% mazāk, liecina uzņēmuma 
dati. Tomēr, neraugoties uz esošo konku-
renci un kravu apjoma sarukumu, uzņē-
mumam ir izdevies noturēt viszemāko un 
izdevīgāko cenu kravu transportēšanai vir-
zienā uz Ventspils brīvostu. Galvenās priori-
tātes šogad ir apturēt kravu apjomu sama-
zināšanos, saglabāt augstu tehnisko stā-
vokli aprīkojumam un novērst zādzības no 
cauruļvadiem. 

Valsts mēroga skolēnu 
uzņēmējdarbības konkurss
Ventspils Augstskola (VeA) izsludinājusi 
Latvijas mēroga vidusskolēnu ekonomikas 
un uzņēmējdarbības konkursu “Izaugsme 
2018”. Tā mērķis ir veicināt skolēnu inte-
resi par uzņēmējdarbību, ekonomiku un 
vadīb zinātni, kā arī uzlabot prasmi darboties 
komandā, iesaistoties ārpusskolas pasāku-
mos. Piedalīties var jebkuras skolas audzēk-
ņi no 9. līdz 12.klasei. Pieteikšanās līdz 25. 
martam. Galvenā balva – 1000 eiro.

“HansaMatrix” ieķīlā arī 
Ventspils uzņēmuma daļas
Augsto tehnoloģiju uzņēmums AS 
“HansaMatrix”, kam viena no divām ražot-
nēm strādā Ventspils pilsētā, reģistrē-
jis astoņas jaunas komercķīlas, ieķīlājot 
visu savu mantu par labu “SEB bankai”, 
tajā skaitā arī piederošās uzņēmumu SIA 
“HansaMatrix Ventspils” pamatkapitāla 
daļas. Šobrīd uzņēmumam ir kopumā 22 
aktuālas komercķīlas.

VENTSPILĪ

Aizvadītais gads ne vienam vien tranzīta nozarē strādājošam uzņēmumam bijis, vienkārši sakot, lielu izaicinājumu pilns. Tas nav 
tikai atskats uz paveikto un skaitļiem apgrozījuma tabulās, bet gan koncentrēts un mērķtiecīgs skats nākotnē. Tieši nākotnē sa-
skatāmi lielākie izaicinājuma kalni, kuri jāpārvar, domājot par uzņēmuma tālāku izaugsmi. Ar šādu mērķtiecīgu nākotnes virzību 
šo gadu uzsācis arī SIA “”Ventspils nafta” termināls”, kuri turpina vēl aktīvāk efektivizēt savu darbību un paplašināt pakalpoju-
mu klāstu. Taču tikpat svarīga un nozīmīga virzība līdzās uzņēmējdarbībai ir sociālā atbildība un darbs sabiedrības labā.

Vēl vairāk efektivizēt darbību, 
vēl ciešāk būt tuvāk sabiedrībai

A 
rī laikraksts “Ventspilnieks.lv” 
gandrīz katrā numurā atspogu-
ļo kravu apgrozījumu un tranzī-
ta jautājumus, vairākkārt stāstot 
par faktu, ka pagājušais gads 

Baltijas valstīs bija vērojams ar ievēroja-
mu kravu apjomu samazināšanos. Tomēr 
“”Ventspils nafta” termināls” izdevās sagla-
bāt līdera pozīcijas Ventspils ostā, pārkraujot 
kopumā praktiski tikpat, cik gadu iepriekš – 
6,9 mlj. tonnu. Kā uzsvēra uzņēmumā, šīs 
apjoms ir līdzvērtīgs 65% visu pārkrauto 
šķidro kravu apgrozījumam Ventspils ostā 
jeb 41% visu pārkrauto šķidro kravu apjo-
mam Latvijas mērogā. Tas ir vērā ņemams 
rādītājs apstākļos, kad konkurence šajā 
jomā kļūst arvien saspringtāka.

“Mūsu aizvadīta gada rezultāti bija zemā-
ki par sākotnējām iecerēm. Kopējos pār-
krautos apjomus ietekmēja kravu plūsmas 
samazinājums no Krievijas puses, kas ir sais-
tīts ar uzliktajiem ierobežojumiem uz kravu 
pārvadāšanu pa dzelzceļu no Krievijas uz 
Latvijas ostām, ietekmējot visus valsts ter-
mināļus. Visa gada garumā mēs esam strā-
dājuši pie risinājumiem, kuri ļauj mums veikt 
savu darbību vēl efektīvāk un paplašināt 
piedāvāto pakalpojumu klāstu,” komentēja 
“”Ventspils nafta” termināls” ģenerāldirek-
tors Larss Panclafs.

Vienlaikus uzņēmuma vadītājs uzsver, ka 
pērn viens no būtiskākajiem paveiktajiem 
darbiem ir pabeigtais cauruļvadu moderni-
zēšanas projekts, kurā tika izmantotas ino-
vatīvas un videi draudzīgas tehnoloģijas. 
“Arī šogad lielākā uzmanība tiek pievēr-
sta tvaiku savākšanas iekārtas veiksmīgai 
uzstādīšanai un izmantošanai, kas sniegs 
savu ieguldījumu vides standartu paaugsti-
nāšanai Ventspils pilsētā. Pēc visu nepiecie-

šamo atļauju saņemšanas pagājušajā gadā 
ir sākta iekārtas uzstādīšana, lai pabeigtu 
darbus līdz šī gada maijam. Tehniskie pro-
jekti, kuros kopumā tiek ieguldīti vairāk kā 
14 mlj. eiro, ļaus “”Ventspils nafta” termi-
nāls” izveidot jaunu pamatu biznesa attīs-
tībai esošajos tirgus apstākļos un sagla-
bāt vadošās pozīcijas tranzīta termināļu 
vidū Baltijas reģionā,” norādīja uzņēmuma 
ģenerāldirektors.

Jau ilgus gadus “”Ventspils nafta” termi-
nāls” ir viens no lielākajiem un vienlaikus arī 
iekārojamākajiem darba devējiem ne tikai 
Kurzemē vien. Kā viens no nozīmīgākajiem 
reģiona uzņēmumiem “”Ventspils nafta” ter-
mināls” būtisku akcentu pievērš sociālai līdz-
dalībai, sniedzot atbalstu vairākām lielākām 
un mazākām organizācijām, kā arī virknei 
sabiedrības attīstības projektiem Ventspils 
pilsētā. “Neskatoties uz tirgus izaicināju-
miem, mēs esam spējuši sniegt ievērojamu 
sociālu atbalstu sabiedrībai. Tas ir ļoti svarīgi, 
veidojot ilgtspējīgu un sociāli atbildīgu uzņē-
mumu,” norāda L.Panclafs.

Pagājušajā gadā sekmīgi attīstītas sadar-
bības saiknes ar četrām Latvijas augstsko-
lām – gan ar vietējo Ventspils Augstskolu, 
gan ar Rīgas Tehnisko universitāti, Latvijas 
Universitāti un biznesa augstskolu "Turība". 
Tas izpaudās gan kā uzstāšanās ar lekcijām 
un atbalstot pasākumus, gan rīkojot ekskur-
sijas un karjeras dienas pašā uzņēmumā. 
Uzņēmumā pagājušajā gadā radītas kopumā 
18 prakses vietas studentiem. Uzņēmums 
uzsver, ka ir ļoti būtiski jau savlaicīgi veidot 
sadarbību ar potenciālajiem darbiniekiem 
nākotnē.

Sociālajā sfērā uzņēmums turpina rīkot 
civilās aizsardzības un ugunsdrošības mācī-
bas vietējām skolām, kā arī rīko atvērto 

durvju un drošības dienas, uzsver uzņēmuma 
pārstāve Janīna Biteniece. Kā īpaši svarīgu 
uzņēmums uzsver sadarbību ar bērnu namu 
“Selga”, ar kuru draudzējas jau kopš tā dibi-
nāšanas, atbalstot audzēkņu dalību nomet-
nēs, teātra apmeklējumus un starptautiskos 
ceļojumus. Te tieši iezīmējas uzņēmuma filo-
zofija, jo šajā atbalstā īpaši aktīvi iesaistās arī 
paši “”Ventspils nafta” termināls” darbinieki, 
bērnu namam ziedojot dažādas nepiecieša-
mas lietas. Tikpat liela atsaucība veltīta arī 
pensionāriem, vairākus gadus atbalstot kul-
tūras pasākumus, gādājot dāvanas svētkos, 
kā arī nodrošinot transportu ekskursijām. 
Ar uzņēmuma atbalstu turpmāko sportisko 
mērķu sasniegšanā darbu pilnvērtīgi var tur-
pināt hokeja klubs “VENTA 2002”, volejbola 
klubs “Ventspils”, futbola jauniešu akadēmija 
“Ventspils Olimpiskā cerība” un Ventspils pil-
sētas vieglatlēti. 

Uzņēmums arī lepojas, ka tā vīziju, mērķus 
un centienus tos īstenot dzīvē ir novērtēju-
šas pašmāju un ārvalstu valsts un nevalstis-
kās organizācijas. Jau trešo gadu Ilgtspējas 
indeksā “”Ventspils nafta” termināls” saņē-
mis Platīna kategoriju, “CV-Online Latvia” 
aptaujā atzīts par labāko darba devēju 
Kurzemē, Latvijas Darba devēju konfederā-
cija piešķīrusi senioriem draudzīga uzņēmu-
ma statusu un atzinusi par vienu no labāka-
jiem prakses devēju uzņēmumiem. Eiropas 
Komisija piešķīrusi balvu par videi draudzī-
gu pārvietošanās veidu veicināšanu, turklāt 
iegūta arī pirmā vieta starptautiskajā kon-
kursā “Tank Storage Awards” kategorijā kā 
izcilība šķidro kravu uzglabāšanas drošības 
jomā. Un vēl, un vēl. Taču tas neļauj ne mirk-
li atslābt, bet tieši otrādi – motivē vēl aktīvāk 
strādāt pie jaunu izaicinājumu kalnu virsotņu 
pārvarēšanas. 

www.nnvt.lv
tālrunis 63607300ātri, droši un kvalitatīvi pakalpojumi

atbilstoša infrastruktūra

prāmju līnijas no Ventspils

Noord Natie Ventspils Terminals  – 
daudzfunkcionāls kravu pārkraušanas centrs

REKLĀMA
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AR LĪDUMA DŪMIEM MATOS
“Cik sevi atceros, ģimenes dzinējspēks – nepārprotiet, ne 

izdzīšanas, bet radoša darbīguma rosināšanas  nozīmē – vien-
mēr bija tētis,” Kristīne atceras, ka viņš nebijis augstās sko-
lās mācītu ļaužu, taču no dabas apveltīts ar radošu prātu, ini-
ciatīvu un mērķtiecību. Lielo pārmaiņu gados strādājis auto-
skolā par instruktoru, pelnījis iztiku ar šoferēšanu toreiz tikko 
dibinātajās privātfirmās. Juku laikā, kad jaundzimušie mežo-
nīgie kapitālisti plosījuši viens otru, Ventspilī ienācis un arī 
Bergmaņu ģimeni skāris līdz tam neredzētais briesmonis bez-
darbs. Toreiz tēvs tuviniekus iedrošinājis iztiku pelnīt ar apau-
guma  likvidēšanu lielceļa malās un grāvjos, par ko samaksa 
bijusi izcirstajos sīkkokos. 

Ziedi pašu 
un ļaužu 
laimei
No nulles līdz bezgalībai. Tādu ceļu savam bizne-
sam un reizē sirdsdarbam ziedu salonā “Made” 
iezīmē MAIGA BERGMANE un viņas meita KRIS-
TĪNE BERGMANE – PETROVIČA. Nulles punktā 
pirms divdesmit trim gadiem ar pieciem latiem 
kapitāla un milzīgu uzņēmību stāvējusi Maiga 
un tagad jau mūžībā aizgājušais viņas vīrs un 
Kristīnes tēvs Atis. Savukārt uz nosacīto bezga-
lību krāšņo un vienlaicīgi skarbo ziedu biznesu 
grasās vest Kristīne, viņas vīrs Dainis Petrovičs 
un – varbūt, ar jaunajiem jau nekad neko nevar 
zināt! – abu pagaidām vēl romantiskajā pusaudžu 
vecumā esošie bērni Laura un Roberts. Klasiskajā 
ģimenes biznesā palīdzīgu roku nesavtīgi pieliek 
arī Kristīnes brālis, jūrnieks Oskars, ja ziedu sezo-
nas karstākajās dienās gadās atgriezties Ventspilī 
pēc tāla reisa ar degvielas vedēju tankkuģi un 
viņa ģimenei brīvajām dienām nav citi plāni. 
Ja ne citādi, Oskars pēc jūras sāļā gaisa ienāk 
izbaudīt ziedu salona reibinošo smaržu un vēlreiz 
atsaukt atmiņā bērnības gadu ģimeniski darbīgo 
gaisotni.

 “Agri no rītiem braucām uz Ugāli, zāģējām sīkkokus papīr-
malkai, cirtām un dedzinājām zarus, kurus Kristīne un Oskars 
vilka uz ugunskura vietu. Vakarā mutes bļodā kaut cik izmaz-
gājām dūmu smaržu no matiem ( jo ūdensvada mājā vēl 
nebija) un ar vīru gājām uz balli – tik daudz toreiz bija spēka,” 
atceras Maiga. Tagad gandrīz vai brīnums, ka vienlaicīgi iztu-
rības pieticis arī savas mājas būvēšanai, kas Pārventā uzcelta 
tikai un vienīgi ar ģimenes spēkiem, bērniem kā skudriņām 
padodot tētim ķieģeļus ne vien uz pirmo, bet arī otro stāvu, 
lai no tiem mūrētu sienas.

MIERA OSTA SIRDS UN ACU PRIEKAM
“Protams, ka apdare un mēbeles tāpat bija galvenokārt 

viņa roku darbs, tāpēc šo māju Muitas ielā, kur mīt ne vien 
māte, bet arī mana ģimene, tagad nemainītu ne pret kādu 
pili vai eirodzīvokli, nemaz nerunājot par pārdošanu. Ēkai 
klāt ir gabaliņš zemes, kur var basām kājām pastaigāt pa 
zālienu un audzēt ziedus nevis griešanai un pārdošanai, 
bet sirds un acu priekam. Arī tirdzniecības ēkas pagrabstā-
vā iekārtotā ziedu salona dizains un pārbūve pamatā ir tēva 
paveiktais, mums atliek to tikai uzturēt un pielabot atbilstoši 
modes tendencēm,” stāsta Kristīne, kurai tētis palicis atmi-
ņā kā mūža lielākā autoritāte gan attieksmē pret darbu, 
gan savstarpējo attiecību veidošanā ģimenē un to uzturē-
šanā. Tieši no viņa nācis tālredzīgais mudinājums Kristīnei 
pēc vidusskolas iestāties Bulduru Dārzkopības tehnikumā, 
lai toreiz vecāku jau sāktajam ziedu biznesam būtu mācīta 
speciālista klātbūtne. Tālākā perspektīvā bijusi iecerēta sko-
lošanās tulpju paradīzē Holandē, bet ģimenes apstākļu dēļ 
tā izpalikusi. 

“Šī izvēle man nekādā ziņā netika uzspiesta. Viņš bija 
pamanījis, ka ne tikai mammai, bet arī man darbs ar ziediem 
kopš skolas gadiem kļūst par sirdslietu, un gribēja, lai liela-
jā dzīvē daru to profesionāli. Tā es ieguvu izglītību floristikā, 
augu dizaina mākā un ainavu veidošanā. Bet diplomdarbam 
tehnikumā izvēlējos automašīnu noformēšanu ar ziediem 
kāzu un citādu svinību gadījumiem, un tas joprojām man ir 
ne tikai darbs, bet arī radoša aizraušanās,” salona saimnieces 
lepojas ar gadījumu, kad Kristīnes izrotātā kāzinieku automa-
šīna no Ventspils aizbraukusi līdz Latgalei un skaistumam ne 
lapiņa pa ceļam nav nobirusi.

KOTLETES NESADERĒJA AR RADOŠUMU
Var  tikai minēt, kā būtu veidojušās Maigas un viņas nāka-

mās ģimenes gaitas, ja valsti nebūtu pāršalkusi Atmoda. 
Droši vien tāpat kā daudziem citiem parastajiem padom-
ju cilvēkiem, jo iesākumā vietējā arodskolā apgūta meiteņu 
vidū toreiz populārā pavāra specialitāte un tajā arī kādu laiku 
strādāts. Ja neskaita, ka pavāri tolaik varēja tikt pie viena 
vai otra veikalos nesameklējama pārtikas produkta, radošu-
ma šai darbā bijis tikpat daudz, cik malkas skaldīšanā: bērzu 
un alkšņu pagales, kotlešu un zivju dienas... Tāpēc pārgājusi 
strādāt uz suvenīru izgatavošanas uzņēmumu “Daiļrade”, kas 
tolaik bijis topā ne vien algu ziņā, bet arī ar  zināmu jaunra-
des piesitienu. Maiga pārliecināta, ka ādas apstrādē aizvadī-
tie seši gadi devuši lielisku pieredzi, kas tagad noder, kom-
plektējot gaumīgu suvenīru un mīļlietiņu klāstu piedāvāšanai 
ziedu salona klientiem. Kad padomju laika ražotnes un atjau-
notās brīvvalsts  sākotnē ātri uzceptās firmas un kooperatī-

vi sākuši brukt, darbu zaudējuši arī dzīvesbiedri Bergmaņi. 
Atis grūtā brīdī nav nolaidis rokas un atcerējies, ka viņa māte 
Lizete savulaik audzējusi puķes un stāvējusi ar ziediem tirgū. 
Ne tikai viņam atmiņā bijušas rindas nedaudzajos Ventspils 
ziedu veikalos un trūcīgais sortiments tajos, tāpēc ģime-
nē izlemts, ka šo faktiski  brīvo nišu būtu grēks neizmantot 
nākotnes uzņēmējdarbībai. 

IELEKT UN NEAPDEDZINĀTIES 
“Tikai vēlāk, pasekojot kolēģu veiksmēm un kritumiem, 

atklājām, ka ziedu biznesā var ātri un viegli “ielekt”, bet tik-
pat ātri arī apdedzināties. Par laimi, mums no bankrota lies-
mām izdevās izvairīties, galvenokārt tāpēc, ka visu paveicām 
ar pašu ģimenes spēkiem, savstarpēji uzticoties un neskai-
tot darbā pavadītās stundas. Atis ātri uz visnotaļ cilvēcīgiem 
noteikumiem atrada salonam telpas, paši tās pielāgojām un 
izremontējām. Riskējām aizņemties naudu, braucām uz Rīgas 
bāzi pēc preces un sākām. Aizgāja lieliski, jo ar atvēršanu 
bijām trāpījuši uz skolu izlaidumiem,“ Maiga atceras agros 
rītus, lai paspētu uz Rīgu pēc svaigiem ziediem un sāpīgo 
pieredzi, kad no veiklajiem vairumtirgotājiem gadījies nopirkt 
arī  “salmus”.

“Tagad grūti iedomāties, ka bija laiki, kad ziedus jeb-
kurā daudzumā un sortimentā nevar pasūtīt internetā un 
noteiktā termiņā bāzes pašas tos nepieved pie durvīm, kā 
tas ir tagad,” Maigu priecē izmaiņas nozarē, taču vienlaicī-
gi satrauc, viņasprāt, neadekvātā konkurence, jo ziedu vei-
kalu skaits pilsētā kopš tā laika vismaz desmitkāršojies, 
turklāt gada siltajā periodā vietējo audzējumu piedāvā arī 
Vecpilsētas un Pārventas tirgos. 

SVĒTCEĻOJUMĀ PIE ZIEDU KRĀŠŅUMA 
 “Izlēmām, ka nav jēgas vairot veikalu skaitu, un no trim 

savējiem atstājām tikai vienu, veidojot to jaunā kvalitātē – 
par ziedu salonu. Atradām iespēju apmēram četras reizes 
paplašināt telpas tautā par “mauzoleju” sauktā lielveikala 
pagrabstāvā, pārveidojām stendu dizainu un apgaismoju-
mu, izvietojām tajos ne vien Ventspilij raksturīgos suvenīrus, 
vāzes un traukus ziediem, bet arī noformējuma paraugus svi-
nību un sēru gadījumiem, foto albumus ar kāzu automašīnu 
rotājumiem, atbilstošas lentas, sveces, no klūgām pītos gro-
ziņus un citus aksesuārus, kas veido gaumīgu un cienījamu 
fonu atbilstošiem ziediem. Vēlējamies, lai cilvēki pie mums 
ienāk ne tikai iepirkties, bet arī vienkārši tāpat – izbaudīt 
krāšņumaugu un telpu skaistumu. Varbūt tad puiši mīļota-
jām vispirms pasniegs košu ziedu, tikai pēc tam šokolādi un 
aicinās uz restorānu... ,” arī šādi salona misiju saredz Maiga 
un Kristīne. Un strādā, lai ar laiku tagadējā salona platību vēl 
paplašinātu un pārveidotu par ziedus mīlošo cilvēku Meku. 
Sākumam Ventspilī. 

ROZE PĀRĀKA PAR EKSOTIKU
Salonā viņas ir tikai divas, vienīgi izšķirīgā gadījumā pie-

aicinot aizvietotāju. Bet diezgan regulāri vismaz viena no 
abām – pārsvarā tā ir Kristīne kopā ar ģimeni – atlicina laiku 
ceļojumiem uz tuvākām vai tālākām, pārsvarā Eiropas dienvi-
du  valstīm. Un tad gandrīz vai kā dzīves nepieciešamība tiek 

Maiga un Kristīne savā salonā.

Maiga un viņas vīrs Atis, uzsākot ziedu salona veidošanu.
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Latvijas Reģionu apvienības (LRA) un vairāki pie frakcijām nepiederoši deputāti iesnieguši 
Saeimā izskatīšanai likumprojektu par “oligarhu lietas” kriminālprocesa materiālu publisku 
pieejamību, norādot, ka likuma mērķis ir nodrošināt Latvijas iedzīvotāju tiesības būt pilnvēr-
tīgi informētiem par savas valsts politisko situāciju. Likumprojekts nodots Juridiskai komisijai, 
un, ja likums tiks pieņemts, Ģenerālprokuratūrai līdz 1. maijam nāksies nodrošināt visu “oli-
garhu lietas” materiālu, to skaitā audioierakstu digitalizēšanu un publiskošanu prokuratūras 
mājaslapā.

Vienas nedēļas laikā notikusi virzība saistībā ar divām tiesvedībām, kurās iesaistīts smagos noziegumos apsūdzētais Aivars Lem-
bergs. Vienā no tām viņš jau piedzīvojis zaudējumu Rīgas apgabaltiesā. Otrā gadījumā, lai arī sākotnēji savā teritorijā esošajā 
Ventspils tiesā uzvarēts, gaidāms tiesvedības turpinājums Kurzemes apgabaltiesā, kur pārsūdzēts pirmās instances lēmums. 

Drīkst par citiem teikt, ko grib, bet par sevi tā teikt nedrīkst

T 
iesvedība starp A.Lembergu un 
bijušo vides aizsardzības un reģio-
nālās attīstības ministru Edmundu 
Sprūdžu ilgst jau vairākus gadus. 
Vienmēr “daiļrunīgi” runājošais 

Ventspils mērs, kuram patīk veltīt dažādām 
sev nelojālām augstāka ranga personām vai 
vienkāršiem iedzīvotājiem reizēm pat ļoti 
aizvainojošus izteikumus, pirms vairākiem 
gadiem iesūdzēja tiesā toreizējo ministru 
E.Sprūdžu par nepatiesu, godu un cieņu aiz-
skarošu ziņu atsaukšanu, kā arī pieprasīja 
publisku atvainošanos un morālā kaitējuma 
kompensācijas piedziņu vairāk nekā 14 tūk-
stošu eiro apmērā.

Viss sākās ar to, kad 2012. gada 16. oktob-
rī telekanāla LNT rīta raidījumā “900 sekun-
des” E.Sprūdžs veltīja A.Lembergam adre-
sētus dažus skarbākus izteikumus, piemē-
ram, “Jums ir jāsaņem taisnīgs sods – zaglim, 
tāpat kā filmā, ir jāsēž cietumā”. Toreizējais 
ministrs, kurš tieši atbildēja arī par darbu 
ar un starp pašvaldībām, tika iesūdzēts arī 
par izteikumiem, ka A.Lembergs “jau 20 
gadus spļauj sejā ikvienam Latvijas iedzī-
votājam”, tā demonstrējot, ka “likumi nav 

visiem vienādi šajā valstī” un “Lemberga 
kungs ir lielākais augonis pašvaldību sistē-
mā Latvijā”. Tāpat viņam dziļi pie sirds ķērās 
E.Sprūdža izteikumi, ka Ventspilī valdošajam 
A.Lembergam esot jāuzņemas atbildība par 
cilvēkiem, kuri izbraukuši no Latvijas, jo viņš 
esot “atņēmis šiem cilvēkiem cerību, ka šajā 
valstī kādreiz kaut kas būs kārtībā un ka kaut 
kas kādreiz atrisināsies”. Garo apsūdzību tur-
pina A.Lemberga sašutums par viņa vainoša-
nu saimniekošanā “pa pašvaldību kā savu un 
savas ģimenes kabatu” un dzīvošanu neso-
dāmībā, kura tiekot pirkta par nodokļu mak-
sātāju naudu, kādēļ “Latvijā daudzas paš-
valdības ir pārvērtušās par publisko resursu 
izsaimniekošanas akadēmijām tā vietā, lai 
būtu, lai strādātu savu iedzīvotāju interesēs, 
savas teritorijas attīstības interesēs”.

Tiesvedības pirmais cēliens noslēdzās 
2014. gada maijā, kad pirmajā instancē 
Jūrmalas tiesa noraidīja A.Lemberga pra-
sību. Nākamā gada februārī Rīgas apga-
baltiesa nosprieda, ka A.Lemberga prasība 
tomēr ir apmierināma daļēji un E.Sprūdžam 
nāksies izmaksāt morālā kaitējuma kom-
pensāciju 2000 eiro apmērā, kas vēlāk tika 

papildināta arī ar prasību atzīt par labu 
A.Lembergam tiesāšanās izdevumus vai-
rāk nekā 2000 eiro apjomā. Tas Ventspilī 
toreizējā mēra izpildījumā tika pasniegts kā 
triumfāls fakts. Tiesa, pagājušā gada rudenī 
A.Lembergam no savas burtnīcas, kurā viņš 
skrupolozi apkopo veiksmes tiesvedībās, šo 
faktu nācās izsvītrot, jo Augstākās tiesas 
Civillietu departaments atcēla Rīgas apga-
baltiesas spriedumu un nodeva lietu jau-
nai izskatīšanai Rīgas apgabaltiesā. To tiesa 
pabeidza skatīt nupat, pilnībā noraidot pra-
sību pret bijušo ministru.

Šīs apsūdzības pret E.Sprūdžu ļoti skaid-
ri parāda mūsu "'galvenā varoņa" divkosī-
bu, kas izteikta virsrakstā un ir saistīta ar 
otru tiesvedību: Kurzemes apgabaltiesa 20. 
februārī apelācijas instancē skatīs biedrības 
“Sabiedrība par atklātību “Delna”” civilpra-
sību pret A.Lembergu. “Delna” pārsūdzēja 
Ventspils tiesas pagājušā gada 7. decembra 
spriedumu, ar kuru civilprasība tika noraidī-
ta. Biedrības pārstāvji toreiz norādīja, ka tie-
sas spriedums ir “nelikumīgs, nepamatots 
un ir atceļams”, tāpēc “Delna” to pārsūdzēja 
pilnā apmērā.

“Delna” vērsās tiesā saistībā ar publiski  
izplatītu “nepatiesu un godu un cieņu aizska-
rošu ziņu izplatīšanu”, lūdzot tiesu piemērot 
A.Lembergam likt atsaukt aizvainojošās ziņas 
un cieņu aizskarošos viedokļus, kā arī publis-
ki atvainoties par to. “Delnu” sadusmoja un 
aizvainoja atstādinātā pilsētas mēra publiski 
paustie viedokļi un apgalvojumi, kas izskanē-
ja 2016. gada 2. novembra A.Lemberga ikne-
dēļas privātajā preses konferencē un kura 
video dots nosaukums “Valstī līdz idiotis-
mam ir novesta personāla atlases politika”. 
Ventspils pilsētas domes “Youtube” kanālā 
joprojām pieejamajā video redzams un dzir-
dams, ka runātājs vairākkārt piemin “Delnu”, 
piemēram, sakot, ka “Delna pārstāv trīs bied-
rus” un “[“Delna”] ir ārzemju specdienestu 
finansēta organizācija”. Savukārt 2016. gada 
30. novembra preses konferencē A.Lembergs 
pauž apgalvojumu, ka “[“Delnas”]” padome 
atrodas politisku amatpersonu rokās”. 

Pats A.Lembergs vēlāk par saviem iztei-
kumiem teica, ka tajos neesot nekā nepa-
tiesa vai aizskaroša: “Tāds ir mans viedoklis. 
Par viedokli netiesā.” Vienlaikus viņš pauda 
vēl vienu aizskarošu apgalvojumu, ka “viņi 
ir mazskaitlīgai organizācijai nesamērīgi plaši 
iefiltrējušies sabiedriskajos, valsts pārvaldes 
un lēmumu pieņemšanas procesos un regu-
lāri kā viedokļa līderi uzstājas valsts radio un 
televīzijā”. 

Viesturs Kairišs, režisors

Ingunas Sudrabas komisijas 
ziņojums pēc būtības ir tas pats, 
kas cilvēkam, kas stāv Niagāras 
ūdenskrituma pakājē, iestāstīt – 
tas, ko jūs redzat, nav ūdenskri-
tums. Un, redzot ZZS augsto reitingu, 
saprotu, ka liela daļa Latvijas iedzīvotāju skatās uz 
šo ūdenskritumu un to neredz. Vai šie cilvēki ir akli? 
Joprojām tikai varu apelēt pie ZZS vēlētāja – atver 
acis! Ja gribat turpināt balsot par ZZS, tad pieprasiet 
no viņiem rīcību, kas tos norobežotu no acīmredzamā, 
no valsts nodevības ēnas. Lai to nesaskatītu, ir jāpie-
dzimst par Ingunu Sudrabu. Jārunā skaidra valoda – 
skatoties uz “oligarhu ūdenskritumu”, ir skaudri saska-
tāma reālā koalīcija, kas nevis formāli, bet pēc būtības 
valda Latvijā. Un tā ir ZZS un "Saskaņas" koalīcija. Jūs 
to neredzat? Tuvojas vēlēšanas, mēs varam šo situāci-
ju mainīt. Ne tikai varam, mums šī situācija ir jāmaina, 
lai valsts nenomirtu pūšanas rezultātā savā pirmajā 
apaļajā jubilejā. Es aicinu nesamierināties.

Žurnāls “Ir”, 2018. gada 1. februāris

Andrejs Judins (Par!/V), 
Saeimas deputāts

Valsts sagrābšana ir sistēmis-
kas politiskās korupcijas izpausme 
– neleģitīma ietekme uz demokrā-
tiskiem procesiem, manipulācijas ar 
rīcībpolitikām, institūcijām un procedū-
rām, ko veic politisko lēmumu pieņēmēji, ļaunprātīgi 
izmantojot savu stāvokli, lai iegūtu, vairotu un saglabātu 
varu, statusu, materiālos u.c. labumus. 

Sākotnējā posmā tā izpaužas kā politiskās varas 
izmantošana ar nolūku gūt materiālus labumus un var 
tikt kvalificēta kā dienesta stāvokļa ļaunprātīga izmanto-
šana, par kuru iesaistītās amatpersonas var tikt sauktas 
pie administratīvās vai kriminālatbildības. Valstij nere-
aģējot uz šādiem nodarījumiem, korumpētās personas 
parasti veic darbības, lai iegūtu papildus iespējas gūt 
labumus, izmantojot dienesta stāvokli; veido noziedzī-
gas grupas šo mērķu sasniegšanai, koordinē darbības ar 
citām līdzīgām noziedzīgām struktūrām; veic darbības, 
lai neitralizētu tiesību aizsardzības institūciju spēju reaģēt 
uz koruptīvajiem nodarījumiem; iefiltrē sev lojālos cilvē-
kus institūcijās un organizācijās, šādi nodrošinot sev izde-
vīgo lēmumu pieņemšanu.

No A.Judina atsevišķā viedokļa par parlamentārās 
izmeklēšanas komisijas "oligarhu lietā" gala ziņojuma

VIEDOKĻISaeimai nāksies lemt 
par “Rīdzenes sarunu” 
publiskošanu

VĒLĒTĀJI “RĪDZENES SARUNU” 
NOSLEPENOŠANU NEPIEDOS

Ņemot vērā, ka ir Saeimas vēlēšanu gads, ir ļoti ticams, 
ka likumprojekts tiks virzīts tālāk. Partijai, kura iestāsies pret 
šo skaļu rezonansi izraisījušo sarunu publiskošanu, iespē-
jams ļoti straujš popularitātes kritums. Jāpiekrīt pie frakcijām 
nepiederošā deputāta Edvarda Smiltēna teiktajam, ka sabied-
rība nepiedos, ja šo lietu iesaiņos un nogādās dziļi arhīvā. 
“Oligarhu lieta” met nopietnu ēnu arī uz šobrīd stiprāko varas 
partiju – Zaļo un Zemnieku savienību.  Kā "RīgaTV24" raidīju-
mā “TOP5”izteicās režisors Viesturs Kairišs:  “Ja jūs gribat bal-
sot par ZZS, pieprasiet darbības, kas norobežo jūs no oligarhu 
sarunās izskanējušajām lietām – vismaz divām: Dūklavu un 
sadarbību ar Ventspils partiju. Nu, šādi nevar pastāvēt – ka 
pirms vēlēšanām tu ej ar to pašu paketi, kas ir tik šausmīgu 
aizdomu ēnā.” Režisors arī uzskata, ka “ZZS vēlētāji paši sevi 
šausmīgi diskreditē”, jo pēc viņa domām “tur ir skaidras līni-
jas valsts nodevībai – tur runā par to, ka mūsu valsts preziden-
tu, premjeru apstiprina Putins”.

PROKURORS: NOKLAUSĪTIES 
VAJADZĒJA VAIRĀK

Tikmēr bijušais šīs lietas uzraugošais prokurors Māris Leja 
jau atzinis – pierādījumu gūšanai tā dēvētajā "oligarhu lietā" 
KNAB vajadzējis noklausīties daudz plašāku personu loku, tur-
klāt dažādās vietās. Pēc prokurora Lejas aģentūrai LETA teiktā, 
viens no galvenajiem iemesliem, kāpēc lieta nevarēja nonākt 
līdz tiesai, esot nepietiekama operatīvā darbība. No likumā 
paredzētajiem padsmit operatīvās darbības pasākumiem tika 
izmantoti tikai daži, proti, KNAB operatīvie darbinieki pārsva-
rā noklausījās tikai viesnīcā “Rīdzene” dzirdamās sarunas. 
Taču, lai pierādītu, piemēram, slēptās īpašumtiesības, bija 
nepieciešams noklausīties daudz plašāku personu loku.  

Jāatgādina, ka tieši ar prokurora Lejas lēmumu 2015.
gadā izbeidza kriminālprocesu pret Ventspils mēru Aivaru 
Lembergu un ekspolitiķi Aināru Šleseru daļā par tirgošanos 
ar ietekmi. Tā kā likums neparedzēja KNAB tiesības pārsū-
dzēt šo lēmumu amatā augstākstāvošam prokuroram, “oli-
garhu lieta” būtībā izgāzās. Ja nebūtu žurnālā "Ir" publiskoto 
neslēpti cinisko “Rīdzenes sarunu”, visa šī lieta klusi un mie-
rīgi nogrimtu aizmirstībā. 

PRAKTISKI NOVĒRSTAS ŠAUBAS 
PAR SARUNU AUTENTISKUMU

Parlamentārās izmeklēšanas komisija gan pusgada garu-
mā skatīja dažādus “oligarhu lietas” aspektus, sauca uz 
komisijas sēdēm daudzus šai lietā iesaistītos, taču būtībā 
beidzās ar “čiku”. Komisijas galaziņojums ir apbrīnojami 
nekonkrēts un “bezzobains” – tiek atzīts, ka “Rīdzenes saru-
nās” saskatāmas valsts sagrābšanas pazīmes, taču konkrētī-
bas par to, tieši kuras personas un kā šo sagrābšanu kaut vai 
komisijas pētītajā laika periodā veikušas, nav. Gala ziņoju-
mā arī minēts, ka komisija konstatējusi valsts amatpersonu 
iecelšanas un atcelšanas ietekmēšanu, kas apdraud Latvijas 
Republikas Satversmē minētās tautas suverēnās varas rea-
lizāciju. Nekādi konkrēti priekšlikumi situācijas mainīšanai 
gala ziņojumā neseko. 

Toties, pateicoties komisijas galaziņojumam, var teikt, 
ka praktiski ir novērstas šaubas par to, vai “Rīdzenes saru-
nas” "Ir" atreferētajā formā ar visu necenzēto leksiku ir 
autentiskas. Arī komisijas vadītājas Ingunas Sudrabas parti-
jas “No sirds Latvijai” interneta vietnē 30.janvārī publicēta-
jā I.Sudrabas rakstā “Par parlamentārās izmeklēšanas komi-
sijas darbu” teikts: “Nav pamats apšaubīt, ka žurnālā pub-
liskotās "Rīdzenes sarunas" veido daļu no daudz plašākiem 
Kriminālprocesa un lietas materiāliem.” 

Foto: LETA
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ZZS – lielākais neatļauto 
ziedojumu pieņēmējs
Sešas partijas pērn pieņēma neatļau-
tus ziedojumus no juridiskām perso-
nām 37 857 eiro apmērā. Vislielāko 
ziedojumu 5700 eiro apmērā saņēmu-
si Zaļo un Zemnieku savienība. Partijas 
pērn pašvaldību vēlēšanu izdevu-
mos kopumā izlietojušas 2,7 mlj. eiro. 
Puse izlietota par reklāmas izvieto-
šanu. Kopumā konstatēts, ka partijas 
savās deklarācijās vēlēšanu izdevu-
mos nav norādījušas 80 592 eiro, lie-
cina Korupcijas novēršanas un apkaro-
šanas biroja apkopotie dati.

Maizītim Vējoņa atbalsts
Valsts prezidentam Raimondam 
Vējonim nav iebildumu, ka 
Satversmes aizsardzības biroja vadī-
tāja pienākumus uz otro termiņu 
uzņemtos Jānis Maizītis. Viņa skatī-
jumā Maizītis ir nopietnākā kandi-
datūra. Par iespējamo SAB nākamo 
vadītāju Nacionālā drošības padome 
spriedīs februārī. Gala lēmumu pie-
ņems Saeima.

Slapiņa bērniem tomēr 
atļauj saglabāt pilsonību
Ņemot vērā barikāžu laikā nošautā kino-
operatora Andra Slapiņa lielos nopelnus 
Latvijas labā, Ministru kabinets nolē-
ma tomēr atļaut abiem viņa bērniem – 
meitai Annai un dēlam Andrim – sagla-
bāt Latvijas pilsonību, līdz ar to viņiem 
saglabāsies dubultpilsonība.

Jāatmaksā plūdu 
kompensācijas
Lauku atbalsta dienests četrām saim-
niecībām prasa atmaksāt 37 300 eiro 
nepamatoti saņemtās kompensācijas 
par pērnruden piedzīvotajiem posto-
šajiem plūdiem. Dienests veica daļē-
ju saimniecību atkārtotu pārbaudi, un 
atklājās, ka ir saimniecības, kurās lauki 
pēc kompensācijas saņemšanas tomēr 
tika novākti.

Vēlas ierobežot ātro 
kredītu reklāmas
Portālā “Manabalss.lv” notiek parak-
stu vākšana par ātro kredītu devē-
ju reklāmu ierobežojumu, paredzot 
noteikt maksimālo reklāmas rādījumu 
skaitu dienā vai vienā reklāmas pār-
traukumā TV un radio, kas patlaban 
pārsniedz 3-4 šādas reklāmas vienā 
pārtraukumā. Iniciatori mudina pilnībā 
aizliegt reklamēt ātros kredītus vides 
reklāmās, tostarp sabiedriskajā trans-
portā, kā arī reklamēšanu e-pastā un 
mobilajos tālruņos.

1/5 domā, ka Latvija 
ir savā norietā
55% iedzīvotāju ieskatā Latvija patla-
ban pastāv bez lielām izmaiņām, lieci-
na pētījumu aģentūras SDKS aptaujas 
rezultāti. Gandrīz katrs piektais atzi-
nuši, ka, viņuprāt, valsts pilnveidojas 
un attīstās. 18% respondentu paudu-
ši pārliecību, ka Latvija kā valsts esot 
savā norietā.

Siguldā piedzimuši  
1114 mazuļi
Pērn visas Latvijas mērogā pārsteidza 
Siguldas slimnīca, kurā pasaulē nākuši 
1114 mazuļu. Tas ir viens no augstāka-
jiem rādītājiem visā Latvijā, pārspējot 
ari atsevišķas republikas mēroga pilsē-
tas (Ventspilī piedzima divreiz mazāk 
mazuļu). Rekords bijis 29. jūnijs, kad 
vienā dienā piedzima 12 mazuļi.

LATVIJĀ

ieplānots turienes ziedu salonu apmeklējums 
– lai salīdzinātu tos ar savējo un varbūt kaut 
ko pārņemtu no citzemju kolēģu pieredzes. 

“Riskēju būt neobjektīva, bet, atklāti sakot, 
tajos nav daudz tāda, ko gribētos pārņemt. 
Jā, ziedi tur varbūt ir spilgtāki, izkārtojums 
uzkrītošāks, bet tas orientēts uz citu mentali-
tāti, pat dzīves filozofiju. Arī mūsu salonā kā 
eksotiskus akcentus var atrast antūrijas, bil-
bergijas, episcijas, gloksīnijas, kalādijas, rei-
hštainērijas, tradeskancijas – kopumā vismaz 
kādus sešdesmit nosaukumus, un daudziem 
no tiem var būt desmitiem krāsu nianšu. 
Piemēram, nesen modē nākušās šokolādes 
krāsas rozes no Holandes, neskaitāmu formu 
un nokrāsu magones un neļķes, it kā visiem 
zināmās un tomēr tik daudzveidīgās peo-
nijas un krizantēmas,” Kristīne pēc atmiņas 
uzskaita salona apdzīvotājas, kuru nosauku-
mus vīriešiem līdzņemšanai nereti jāuzraksta 
uz zīmītes, lai viņi varētu no galvas iemācī-
ties un mājās pateikt, ar kādiem neparas-
tiem ziediem apsveic savu visskaistāko sie-
vieti. “Bet praksē esam pārliecinājušās, ka 
Latvijas iedzīvotāji paliek uzticīgi tradicionā-
lajām vērtībām, starp kurām pirmajā vietā 
neapšaubāmi ir rozes, neļķes un ... tālāk gan 
gaumes jau sāk atšķirties,” atzīst Maiga, kura 
kopā ar vīru pagājušā gadsimta deviņdesmi-
tajos gados furgonā braukusi pēc ziediem uz 
Holandi, jo toreiz tas atmaksājies. Tagad, lai 
dabūtu no Etiopijas rozes ar metru gariem 
kātiem, pietiek ieklikšķināt pasūtījumu dato-
rā, un pēc nedēļas tās būs klāt. Nedaudz 
ilgāk nāksies gaidīt, ja to pašu preci gribēsiet 
saņemt no Ekvadoras – tieši tik tuva ir kļuvu-
si tālā pasaule.

UZ SLIDĀM AR ĀTRUMA GĒNU
Floristes kvalifikāciju Bulduros ieguvušajai 

Kristīnei labi padodas ziedu pušķu veidoša-
na, it īpaši, ja klients zina, ko tieši viņš vēlas. 
Vai arī gadījumos, kad pasūtītājs (paras-
ti tas ir vīrietis) pasaka, ka gatavs maksāt 
jebkuru cenu un pilnībā paļauties uz viņas 
gaumi. “Reti, bet tādi svētki mūsu darbi-
ņā gadās, un rezultāts, manuprāt, vienmēr 
ir  burvīgs,” Kristīne atzīst, ka to veic tikpat 
aizrautīgi un radoši, kā automašīnu dekorē-
šanu. Vēl viņa labprāt uzņemas svinību nori-
ses vietu noformēšanu, kurā  liels atbalsts, 
izgatavojot un izvietojot ziedus un dizai-
na elementus, ir Kristīnes vīrs Dainis, arī 
Bulduru Dārzkopības tehnikuma absolvents. 
Pamatdarbs viņam ir kokapstrādes firmā 
“Kurekss”, hobijs – restaurējami motocikli, ar 
kuriem parasti tiek izbraukts baikeru parādēs 
un, protams, ātrums uz šosejas, ar kuru viņš 
“saslimis” kopš amatiersacensību  gadiem 
riteņbraukšanā. 

Kristīne gandarīta, ka šo Daiņa aizrau-
šanos ar ātrumu savā veidā pārmantojusi 
viņu meita, divpadsmitgadīgā sestklasniece 
Laura, no starptautiskām sacensībām šort-
trekā pārvedot mājās jau četrpadsmit zelta 
medaļas. Laikā, kad iznāks šī avīze, viņa 
kopā ar mammu būs Horvātijas galvaspil-
sētā Zagrebā, kur Laura savā vecuma grupā 
piedalīsies Eiropas kausa izcīņas posmā sta-
fetē. Savukārt pagājušajā gadā devīto klasi 
beigušais Lauras brālis Roberts gandrīz kopš 
bērndārznieka vecuma trenējies atraktīva-
jās sporta dejās, bet turpināt izaugsmi šajā 
disciplīnā pagaidām pārtraucis, tādēļ mēģi-
nās sevi apliecināt citādā veidā. Taču jebku-
rā gadījumā gan  māsa, gan brālis neatsakās 
vecmāmiņai un vecākiem palīdzēt, ja kāds 
steidzams darbiņš gadās ziedu salonā. Un vēl 
– gan darbs, gan atpūta visai ģimenei ir no 
Maigas vecākiem mantotajā zemes gabali-
ņā Vārves pagastā, kur aug ābeles, bumbie-
res un ķirši, tiek stādītas un novāktas zeme-
nes. Un no ražas pavāres Maigas virsvadībā 
tiek gatavoti krājumi ziemai, kuriem vieta 
Kristīnes tēva būvētajā pagrabā. 

MAZI MĀKONĪŠI NEAIZĒNO 
LAIMES MIRKĻUS

Kristīne nedaudz saskumst, ka viņai nav 
izglītības arī psiholoģijā un līdz šim saskar-
smē ar īpaši prasīgiem klientiem nācies izlī-
dzēties ar sievišķīgo intuīciju, pašas un mam-
mas  uzkrāto pieredzi. Piemēram, kā izpil-
dīt sievietes lūgumu izgatavot krāšņu līga-
vas pušķi, ja viņa nevar pateikt, kāda krāsa 

Ziedi pašu un ļaužu laimei

Kristīnei prieks par ģimenes izveidoto ziedu salonu.

Laura (centrā) pirms kārtējām sacensībām šorttrekā.

un fasons būs viņas kleitai un kurpēm, kāds 
apģērbs būs līgavainim, kā tiks dekorēta 
automašīna. Pat pieticīgs pušķis kļūst par 
izcilu greznumu, ja būs harmonijā ar pārē-
jo dzīves lielajai dienai sarūpēto. Un otrādi – 
no visskaistākajiem un dārgākajiem ziediem 
darināts līgavas pušķis nespēs nosegt gau-
mes trūkumu saskaņošanā ar pārējām deta-
ļām. Kā šo vienkāršo patiesību pateikt lielā 
notikuma gaidās satrauktajai sievietei, neap-
šaubot un neaizvainojot viņas un tuvinieku 
gaumes izjūtu?

“Nepārtraukti to mācos, un aizvien biežāk 
izdodas,” Kristīne neslēpj arī sava sirdsdarba 
pelēko pusi.  

Viņas pieredzē otra galējība, smags ētisks 
un profesionāls pārbaudījums ir izgatavot 
pušķi vai bēru vainagu ar noteiktas cenas un 
daudzuma ziediem tajos. 

“Parasti izvēlas lētāko variantu un sapro-
tams arī – kāpēc. Taču lēts gandrīz nekad 
nemēdz būt ļoti labs, un rūgti ir klausīties, 
ka, saņemot mūsu darinājumu, tas it kā neat-
bilst pasūtītāja sākotnējai iztēlei, katalogā 
vai internetā noskatītajam krāšņumam. Bet 
tie atbilst reālajai cenai, tieši tik vienkārši! 
Cenšamies uz to taktiski norādīt jau pasūtīju-
ma pieņemšanas laikā, un aizvien biežāk cil-
vēki to arī saprot. 

Taču tie ir mazi mākonīši, kas neaizēno 
kopā ar ziediem pavadīto ikdienu prieku. Kad 
jūrnieks, uz ārzemēm aizbraukušais jauneklis 
vai Austrālijā dzīvojošs radinieks kā pārsteigu-
mu savlaicīgi lūdz mūs jubilejā vai kādā citā 
nozīmīgā dienā viņa mīļajiem vai tuviniekiem 
piegādāt ziedus, tie ir svētki arī mums. Jo grūti 
nosaukt vēl kādu citu tik emocionālu mirkli, 
kā ar ziediem iepriecinot līdz tam nepazīs-
tamu cilvēku. Priecāties par citu prieku – tas 

ir vienkārši lieliski, 
katram novēlu to 
kādreiz piedzīvot,” 
tā uzskata Kristīne. 
Viņa šos laimes 
mirkļus parasti 
izvadā pa adresēm 
"Chrysler" markas 
automašīnā, kuru 
vīrs viņai uzdāvinā-
jis kāzu 13. gada-
dienā. Bergmaņiem 
– Petrovičiem šis 
skaitlis nozīmē prie-
ku un veiksmi, tieši 
tā. 

Kristīnei un viņas 
brālim Oskaram 
vien mēr paticis 
dejot.
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Pirmajā pārbaudē 5 vārti
FK “Ventspils” sava jaunā galvenā trenera 
Dejana Vukičeviča debijas spēlē svinēju-
ši pārliecinošu uzvaru. Pirmajā oficiālajā 
pirmssezonas pārbaudes spēlē Ventspils 
futbolisti savā laukumā ar 5:1 apspē-
lēja Palangas klubu no Lietuvas. Vārtus 
ventspilnieku labā guva Rašids Obuobi 
(jau spēles 1.minūtē), Adeleke Akinjemi, 
Tosins Aijeguns, Kaspars Kokins. Drīzumā 
klubs dosies uz mēnesi ilgu treniņnomet-
ni Spānijā.

Pavlovs un Svārups pret 
Meļņičenko
Pērn FK “Ventspils” spēlējošais piere-
dzējušais vārtsargs Andrejs Pavlovs un 
Ventspils skolas audzēknis, uzbrucējs 
Kaspars Svārups karjeru turpinās čempio-
nu klubā Jūrmalas “Spartaks”. Abi jau aiz-
vadījuši pirmo pārbaudes spēli. Savukārt 
FK “Ventspils” vārtos atkal stājies Vitālijs 
Meļņičenko, kurš pērn sezonas beigas 
pavadīja tieši “Spartakā”. 

Četri no BK “Ventspils” 
izlases kandidātos
Latvijas vīriešu basketbola izlases gal-
venā trenera Arņa Vecvagara nosauk-
to 24 basketbolistu vidū, kuri gatavo-
sies Pasaules kausa izcīņas kvalifikācijas 
turnīra spēlēm pret Ukrainas un Turcijas 
izlasēm, ir iekļauti arī četri spēlētāji no 
BK “Ventspils”. Pretendentos uz vietu 
komandā ieļauti BK “Ventspils” vieni no 
līderiem Ronalds Zaķis, Aigars Šķēle un 
Ingus Jakovičs, kā arī ievērojami progre-
sējošais Rihards Lomažs.

Joprojām tikai uzvaras
Kārtējo uzvaru Latvijas Nacionālās 1.līgas 
čempionātā svinēja VK “Ventspils”, kas 
šoreiz viesos apspēlēja Cēsu volejbolis-
tus – 3:0 (26:24, 25:21, 25:16). Līderis 
Kristaps Šepte guva 18 punktus. Ventspils 
svinēja 12. uzvaru līdzšinējās 12 spēlēs 
un ir nodrošinājusi uzvaru regulārā čem-
pionāta kopvērtējumā.

Mājās zaudēti svarīgi punkti
Zaudējumu svarīgā Latvijas 1.līgas čem-
pionāta spēlē piedzīvojuši Ventspils HK 
“VENTA 2002” hokejisti, kuri savā lauku-
mā ar 2:5 piekāpās pretiniekiem cīņā par 
līderpozīciju – "Mārupei". Pēc šī zaudēju-
ma HK “VENTA 2002” ar 22 punktiem 11 
spēlēs ir atkāpusies uz ceturto pozīciju. 
Līderu trio aizvadījuši par divām spēlēm 
vairāk. Ar 32 punktiem par līderiem kļu-
vuši HS “Rīga 2001”, ar 30 punktiem seko 
"Mārupe" un ar 26 punktiem – “Lido”. 
Līdz regulārā čempionāta finišam piecas 
spēles. 

Trešais Latvijas kauss
Ventspilniece Elēna Rācenāja jau trešo 
gadu pēc kārtas kļuvusi par Latvijas 
kausa ieguvēju galda hokejā. Ventspils 
Jaunrades nama komandas spēlētāja 
uzvarēja visos posmos. Bronzas meda-
ļa Sarmai Vēbergai. Veterānu konkuren-
cē Aleksandrs Žernovojs ieguva sudrabu. 

BK “Ventspils” izstājas 
no Čempionu līgas
Ventspils basketbolisti savā laukumā ar 
59:80 piedzīvoja smagu zaudējumu pret 
Saloniku PAOK izšķirošajā FIBA Čempionu 
līgas grupu turnīra spēlē, kas liedz vents-
pilniekiem iegūt pēdējo ceļazīmi uz 
izslēgšanas spēlēm. Emanuēls Ubilla šajā 
spēlē guva 17 punktus un bija Ventspils 
komandas rezultatīvākais spēlētājs. BK 
“Ventspils” kopvērtējumā palika 5.vietā. 
Tagad BK “Ventspils” turpinās cīņu pēc 
ranga zemākajā FIBA Eiropas kausa izcīņā.

SPORTA ĪSZIŅAS

L 
atviju šajās Ziemas olimpiskajās spē-
lēs Phjončhanā pārstāvēs 34 sportis-
ti (viens rezervists – bobslejists Intars 
Dambis). Šoreiz Latvijas komanda ir 
teju uz pusi mazāka, taču tas ir skaid-

rojams ar to, ka šajā reizē olimpisko ceļazīmi 
neizdevās izcīnīt Latvijas hokeja izlasei.

Taču šīs spēles būs olimpiskā debija vai-
rāk nekā trešdaļai Latvijas komandas sportis-
tu – Phjončhana būs pirmās ziemas olimpis-
kās spēles 14 atlētiem. Viņu vidū arī viens no 
ventspilniekiem. 

ROBERTS JĀNIS ZVEJNIEKS. Latvijai šī nebūs 
debija šorttrekā, taču šim jaunajam spor-
tistam – gan. Pērn novembrī viņš nosvinēja 
savu 20. dzimšanas dienu. Perspektīvs un 
talantīgs, pēdējā laikā gan trenējas Jelgavā. 
Pamazām ielaužas pasaules šorttreka saimē 
un Phjončhanā nebūs favorītu tuvumā, 
tomēr nākotne ir ļoti perspektīva. To aplie-
cina pēdējo pāris gadu laikā pieredzētais 
progress rezultātos. Aizpagājušajā gadā viņš 
pasaules čempionātā summā bija 36.vietā, 
pērn – 25.vietā. Eiropas čempionātā jau bija 
tuvu desmitniekam sprintā, bet pērn Eiropas 
kausa finālā uzvarēja absolūtajā kopvērtēju-
mā. Savukārt šogad notikušajā Eiropas čem-
pionātā septītais stafetē un visas pārejās dis-
ciplīnās pie pirmā desmitnieka robežas. Arī 
treneri viņā saredz labu potenciālu. Atliek 

Trīs ventiņi olimpiskajā Phjončhanā

Negaidīts, bet liels pavērsiens noticis futbola kluba “Ventspils” pastāvēšanā. Kluba 
akcionāru sapulce pieņēmusi lēmumu, ar kuru par kluba vadītāju kļuvis Krievijas 
turīgais uzņēmējs un jau iepriekš ar futbolu saistītais Adlans Šišhanovs. 

Ja nu gadījumā kāds nezina, ko nozīmē virsrakstā minētais, paskaidrojam: „deja vu” 
(„jau redzēts” – franču val.) ir psiholoģijas termins, ko lieto gadījumā, kad kaut kas 
jauns šķiet jau bijis, redzēts, piedzīvots. Savukārt „mirāža” nozīmē, ka rādās tas, kā 
patiesībā nemaz nav vai kas atrodas pavisam citā vietā.

Ventspils futbola kluba stūri pārņem 
Krievijas uzņēmējs Šišhanovs

P 
ats A.Šišhanovs iepriekš vairākus 
gadus bija zināmā Moldovas fut-
bola kluba Kišiņevas “Dacia” inves-
tors un vadītājs. Zīmīgi, ka iepriekš 
šajā komandā strādājis arī nesen 

par FK “Ventspils” galveno treneri iecel-
tais Melnkalnes speciālists Dejans Vukičevičs. 
Tagad viņi atkal turpinās sadarbību Ventspilī.

“FK “Ventspils” ir ambiciozs klubs, kuram 
ir neaizmirstama vēsture, bagātas tradīcijas 

un vēlēšanās sasniegt jaunus panākumus. 
Čempionu tituls – tas ir FK “Ventspils” priori-
tārais uzdevums. Man citu mērķu nevar būt, 
rezultāts principiāls, tas vienmēr galvgalī. 
Uzvaras, pirmā vieta – tās ir manas ambīci-
jas, tās ir mūsu kluba ambīcijas, un es esmu 
priecīgs, ka mēs apvienojām mūsu mērķus 
un pūles,” komandas mājas lapā citēts jau-
nais kluba vadītājs A.Šišhanovs.

Viņš uzsver, ka ļoti svarīga nozīme ir veik-

smīgam startam Eirokausos. “Kurš gan negri-
bētu, lai stadionā skanētu Čempionu līgas 
himna? Zinu, ka 2009. gadā FK “Ventspils” 
spēlēja Eiropas līgas grupu turnīrā – tas ir 
grandiozs panākums, kuru, saprotams, gri-
bas atkārtot. Acīmredzami, ka tas ir grūts 
un smags uzdevums, bet mēs gribam to 
paveikt, gribam izveidot kaujasspējīgu kolek-
tīvu, kurš atdos visus spēkus, lai tāds liels 
mērķis tiktu sasniegts,” norāda A.Šišhanovs.

Kā liecina ziņu aģentūras LETA rīcībā esošā 
informācija, A.Šišhanovs ir attāls radinieks 
Gucerijevu ģimenei, kas esot viena no turī-
gākajām ģimenēm Krievijā. 

Deja vu un mirāžas

M 
ūsdienu cilvēka slāpes pēc 
informācijas ir neizmēroja-
mas; visvieglāk tās remdēt, 
gremdējoties interneta bez-
galīgajās dzīlēs. Un, lūk, tā 

top zināmi daudzi interesenti fakti, pie-
mēram, par nu jau bēdīgi slaveno Soču 
(Krievija) Ziemas olimpisko spēļu norises 
kompleksu, kas mūsu varenajai kaimiņval-
stij izmaksājis 51 miljardu USD, kas – pēc 
speciālistu aprēķiniem – pārsniedz izdevu-
mus par visām līdz tam notikušajām olim-
piskajām spēlēm (21) kopā! Turklāt visu 
šo piļu būve paveikta rekordīsos termiņos! 
Noteikti jāpiemin arī spēļu dalībnieku ērtī-
bām izbūvētais ceļš veselu 48 km garu-
mā, kurš izmaksājis 7 miljardus dolāru, kas, 
starp citu, esot prāvāks nekā NASA gada 
budžets. Taču aculiecinieki, kam gadījies 
braukt pa šo (pēc summas spriežot) zelta 
plāksnēm izlikto ceļu gadu pēc spēlēm, stās-
ta, ka tas ne ar ko neatšķiroties no caurmēra 
Krievijas ceļiem – ne platuma, ne gluduma, 
ne bedrainības jomā...

Paziņa, ar ko padalījāmies šajā interesan-
tajā informācijā, sacīja, ka tā radot asoci-

ācijas vai tādu kā „deja vu” ar agrā jaunībā 
redzēto un dzirdēto, – piecgades plānu pie-
nācās izpildīt, mazākais, trijos gados, katrā 
ziņā panākot un apsteidzot Ameriku. Un pār-
steigt pasauli ar hipervarenu vērienu – tā, lai 
apstulbinātais skatītājs nepamanītu graustus, 
šmuces un nabadzību dažus kvartālus tālāk. 
Tak tas nav vienīgais „deja vu” – vai tad mūs-
dienu Latvijā nav manīts kas līdzīgs? Protams, 
ne jau miljardos mērāms (mums citi mērogi), 
bet pulka miljonos gan – Rīgas Dienvidu tilts, 
par piemēru, kas atzīts par pašu dārgāko ja 
ne visā pasaulē, tad Eiropā jau nu noteikti. 
Arī tam (vismaz daļēji) vajadzētu būt klātam 
ar zelta plāksnītēm, un kurš nekauņa pēc tā 
uzdrīkstēsies apgalvot, ka mums te ir naba-
gie, nenodrošinātie, slimie, ka trūkst naudas 
veselības aprūpei, bezmaksas medikamen-
tiem, ceļu remontiem, infrastruktūras nodro-
šināšanai utt.? Kādus tik projektus mēs neda-
būnam gatavus, ja ir iespēja tikt pie Eiropas 
struktūrfondu eiro maisiem! Un kurš tad pētīs 
pakaļ, cik daudz „eiriku” iemūrēts kārtējā 
gaismas pilī vai ieasfaltēts ceļa gabaliņā, cik 
ietecējis citā, sacīsim, personiskākā gultnē? 
Uzvarētājus netiesā, jo darbi paveikti rekor-

dīsā termiņā, uzcelts pats lielākais, izrakts 
pats dziļākais, uzstutēts augstākais, kārtējā 
„Amerika” atkal panākta un apsteigta... nu, 
vai tas nav īsts „deja vu”?

Un par tām mirāžām. Stāsta, ka tās parādo-
ties tur, tālos tuksnešos. Nav taisnība! Latvija ir 
īsta mirāžu zeme. Iet, iet cilvēks un redz – tālu-
mā slejas stalti ozoli. Pienāk tuvāk, nē, kādi tur 
ozoli dižkoki, izrādās, pavisam nevērtīgi koķeļi 
ar iztrupušu vidu, zāģē tik nost! Cits gadījums. 
Atkal iet cilvēks, sacīsim, pa Kurzemes jūrma-
lu. Ierauga tālumā lielu, augstu māju, izcakotu 
visādiem smukumiem. Pienāk tuvāk, pasaulīt 
baltā! Nav nekādas mājas, bet gan pusbūvēts 
kuģis... Kārtējo reizi: „mīļais, tas, ko tu vakar 
redzēji, nav taisnība!”

Protams, svarīgi ir arī tas, kā uz visu ska-
tās. Vai – kā to visu nosauc. Jo (pat Bībelē tā 
rakstīts) iesākumā esot bijis Vārds. Šajā saka-
rā prātā nāk franču klasiķa Merimē novele 
par katoļu un hugenotu kara laikiem, proti, 
diviem dedzīgiem katoļiem piektdienā (obli-
gātā gavēņa diena) trakoti gribējies pamielo-
ties ar cāļa cepeti. Iegājuši krodziņā, noķēruši 
pāris treknu cāļu un palūguši kādam mūkam 
tos nokristīt par Karūsu un Līni. Kā zināms, 
zivis ir gavēnī visnotaļ atļauts ēdiens, līdz ar 
to nekāds likums nav pārkāpts. Tātad, ja gribi 
celt māju tur, kur tas nav atļauts, nosauc to par 
kuģi! Gribi nojaukt labu, stipru ēku, nosauc to 
par graustu! Elementāri, Vatson! 

KAD STARTĒS ŠORTTREKISTI (pēc Latvijas laika)
1500 M 
10.02. 12.00 kvalifikācija
10.02. 13.20 pusfināli
10.02. 14.20 fināli

1000 M
13.02. 12.00 kvalifikācija 
17.02. 12.45 1/4 fināli un pusfināli
17.02. 14.20 fināli

500 M 
20.02. 12.45 kvalifikācija
22.02. 12.00 1/4 fināli un pusfināli
22.02. 13.15 fināli

KAD STARTĒS BOBSLEJISTI (pēc Latvijas laika)
18.02. 13.00 Divniekiem 1. un 2. brauciens
19.02. 13.15 Divniekiem 3. un 4. brauciens
24.02. 02.30 Četriniekiem 1. un 2. brauciens
25.02. 02.30 Četriniekiem 3. un 4. brauciens

tikai strādāt un mērķtiecīgi turpināt gatavo-
ties savām nākamajām olimpiskajām spē-
lēm, kas pēc četriem gadiem notiks Pekinā.

ROBERTO PUĶĪTIS. Nupat 24 gadus sasnie-
gušais šorttrekists ir jau pieredzējušāks par 
savu komandas biedru. Pašreizējais neap-
šaubāmais šorttreka līderis Latvijā. Arī ar 
lielu potenciālu, turklāt bieži trenējas ārval-
stīs. Ventspilī dzimušais un uzaugušais šort-
trekists, kurš izglītību ieguvis Ventspils 6. 
vidusskolā un slidošanā trenējies pie Māra 
Birzuļa (tagad trenējas pie ārvalstu speciā-
listiem), savu olimpisko debiju piedzīvoja 
pirms četriem gadiem Sočos. Toreiz viņš star-
tēja tikai vienā disciplīnā, taču atzīstami – 20 
gadus jaunais ventspilnieks ieguva 15. vietu 
1500 m distancē! Rezultāti šajā četrgadē tikai 
progresējuši. Pagaidām lielākais panākums 
ir pēdējā Eiropas čempionātā iegūtā bronzas 
medaļa savā kroņa, 1000 m distancē un sep-
tītā vieta absolūtajā kopvērtējumā. 

SANDIS PRŪSIS. Ticiet vai nē, bet ventspil-
niekam Phjončhana būs jau, šķiet, astotās 
spēles! Viņš pats kā sportists ir startējis čet-
rās, pirmoreiz tālajā 1992. gadā, kad Latvija 
tikai nupat bija atgriezusies starptautiskajā 
apritē kā neatkarīga valsts. Tagad jau dau-
dzus gadus ir Latvijas izlases galvenais tre-
neris. Sandis visu mūžu sirdī bijis Ventspils 
puses patriots. Gan viņš pats te trenējies 
vasarās, gan tagad divreiz gadā vasarā sezo-
nas treniņnometnēs sapulcina visus Latvijas 

izlases bobslejistus. Pat tagad, nedēļu pirms 
došanās uz Phjončhanu, tieši Ventspilī viņa 
vadītā komanda veica pēdējos fiziskās saga-
tavotības mājas darbus, lai maksimāli saga-
tavoti ierastos olimpisko spēļu norises vietā. 
Tieši bobslejisti ir vieni no tiem mūsu olim-
piešiem, kuri ir favorītu vidū. Kā gan var 
aizmirst to, ko Sandis un viņa trenētie puiši 
paveica Sočos! Medaļas kā divniekos, tā čet-
riniekos. Šoreiz konkurence ir vēl sīvāka, taču 
turēsim par mūsu puišiem īkšķus! 
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Mīlēsim!

M 
eteņdienu tradi-
cionāli mēdz atzī-
mēt gan 6. febru-
ārī (pēc senlat-
viešu tradīcijām), 

gan pēc kristiešu kalendāra – 13. 
februārī. Šie gadskārtu svētki ir 
kā simbolisks viduspunkts starp 
Ziemassvētkiem un Lieldienām 
jeb ziemas un pavasara saulgrie-
žiem. Ziemas beigas un pava-
sara sākums tuvojas! Iespējams, 
ka daudzi nemaz nezinās kādu 
interesantu patiesību: Meteņdiena 
senlatviešiem bija gadu mijas svi-
nēšana. Jā, februāra vidū, tāpēc 
Meteņdienu var saukt arī par seno 
latviešu Vecgada vakaru! Ja svēt-
ki, tad svētki, un kā gan svētkos 
bez pilna galda mielasta. Meteņos 
(saukti arī par Vastlāviem) ir kār-
tīgi jāpieloka vēders. Šajā laikā 
kāva cūkas, galdā obligāti cēla 
cūkas galvu, un citus gardumus. 
Lai tam riktīgi sagatavotos, pirms 
tam šajā sestdienā jādodas uz 
Ventspils Vecpilsētas tirgu, kur 
notiks Speķa diena. Būs sabrauku-
ši lielāki un mazāki mājražotāji ar 
dažādu gaļas, zivju un piena pro-
dukciju, bitenieki, amatnieki un 
citi. Būs gan dejas un dziesmas, 
gan konkursi.

Bez šaubām, 14. februāris ir 
diena, kuras nozīmi zina praktiski 
jebkurš cilvēks. Valentīndiena. Kad 
no rīta apsveiktas un pārsteigtas 
savas otras pusītes, diena pavadīta 
savās darba gaitās, vakarā ceļš lai 
ved uz “Jūras vārtiem”. No plkst.20 
te sāksies lielā Valentīndienas ballī-
te. Ventspils bigbends aicina vents-
pilniekus uz jestru deju vakaru, 
lai romantiskā gaisotnē nosvinētu 
Mīlestības dienu. Būs gan enerģis-
ka mūzika, gan populāras melo-
dijas mūzikas skolas audzēkņu 
izpildījumā, bet starplaikos varēs 
atpūsties pie atspirdzinošiem dzē-
rieniem un uzkodām, vai kādā 
klusākā stūrītī pavadīt brīdi tikai 
diviem vien.

Runājot par muzikāliem notiku-
miem, noteikti nevar palaist garām 
sestdienas pēcpusdienu, kad plkst. 
16 Ventspils Kultūras centrā notiks 
Kurzemes vīru koru XXVI Vispārējo 
latviešu Dziesmu svētku ieskaņas 
koncerts ar dižā noslēguma koncer-
ta virsdiriģentu dalību. Savukārt sest-
dienas vakara nagla – “Jūras vārtos” 
atkal uzstāsies “Latvian Blues Band” 
un šoreiz kopā ar blūza leģendu "Big 
Daddy Wilson" no ASV! 

Pag, bet laukā aiz loga taču ir 
joprojām mīnusos un viss sasnidzis 
balts. Zinām, ka daudziem vents-
pilniekiem nemaz nav jāatgādi-
na, ka jāizmanto katra brīvā laika 
iespēja, lai izbaudītu slēpošanas un 
snovborda priekus uz lielā kalna! 
Nepalaid garām iespēju to izda-
rīt brīvdienās kopā ar visu ģime-
ni, jo, kas zina, varbūt nākamnedēļ 
Meteņdienā ziema patiešām sāks 
atkāpties pavisam! 

Februāra vidus katru gadu dau-
dziem mēdz jaukt galvu. Un kā 
nu ne, ja īsā laikā iekrīt uzreiz 
trīs zīmīgas dienas. Šogad šīs 
trīs dienas pat saplūst kopā vēl 
ciešāk. Otrdien, 13. februāris, ir 
Meteņdiena, bet jau nākamā ir 
Pelnu diena, kad sākas lielais 
gavēņa laiks, un – jā, jā, Valentī-
na jeb Mīlētāju diena! Traks var 
palikt, vai ne? Bet kā sagatavo-
ties un pavadīt šīs dienas?

 HK “VENTA2002” AICINA:

Tiekamies 
Ventspils ledus hallē

SIA “ELEKTRIĶIS”

V.B.”MEŽA SERVISS”

NĀC ATBALSTI SAVĒJOS!!!
Mūs atbalsta:

2018. gada 11. februārī plkst. 13.45
U-12 komandu spēle

HK Venta2002 – 
Valmieras  HK/BSS

plkst. 15.45
1. līgas komandu spēle

HK Venta2002 – HK Zemgale/JLSS

D 
audzi šo svinamo 14.februāra 
dienu mīļuprāt ir pieņēmuši, jo 
tā, kalendārā iegrāmatota un sar-
kana iekrāsota, ir oficiāli uzskatā-
ma par brīdi, kad apmeklēt puķu 

tirdziņu, iegādāt rožu, vēlams – sarkanu, 
klēpi un dāvāt to savam sirdsāķītim jeb āķī-
tei. Un, lai gan mīlestību svinēt mēs varam 
ik dienu, tieši šajā datumā ierasts dot vaļu 
visromantiskākajām fantāzijām un pārdro-
šākajiem svētku scenārijiem, dāvāt skūpstu, 
kādu mīļlietiņu un ar roku rakstītu kartīti ar 
parakstu “Tavs Valentīns”. Līdzīgi apdāvinā-
šanās rituāli raksturīgi arī Padomju Savienībā 
tik populārajai Starptautiskajai Sieviešu die-
nai, kad gan uzmanības un mīlestības aplie-
cinājumus saņem ne tikai mīļotās sirdsdrau-
dzenes, bet arī māmiņas, meitas, draudzenes 
un darba kolēģes.

SVIN NO SENĀS ROMAS LAIKIEM
Par to, kā īsti šī atzīmējamā diena aizsāku-

sies, versijas ir dažādas. Lai gan ir bijuši vairā-
ki kristiešu mocekļi, vārdā Valentīns, vistica-
māk Svētā Valentīna diena – mīlestības svētki 
– tiek dēvēta par godu Senās Romas prieste-
rim, kristiešu moceklim Valentīnam, kurš dzī-
voja 3.gadsimtā, imperatora Klaudija II valdī-
šanas laikā. Saskaņā ar šo leģendu, Valentīns, 
kurš bija iemīlējies cietuma uzrauga meitā, 
viņai veltītās vēstules parakstīja ar vārdiem 
“no Tava Valentīna”. 

Visu mīlētāju diena
Kopš neseniem laikiem Latvijā 
svinētajiem godiem piepulcējusies 
Svētā Valentīna jeb visu mīlētāju 
diena – gaiša, romantikas piepildīta, 
sveču izgaismota un pēc šampanie-
ša garšojoša. Kāpēc pasaule mīlētā-
ju dienu svin tieši februārī, un kā šie 
svētki radušies? 

Valentīndienas rašanās vēsture, tāpat ziņas 
par Svēto Valentīnu ir visai neprecīzas un 
neskaidras, leģendas ir daudz un atšķirīgas, 
taču zināms, ka šī diena apvieno Senās Romas  
un kristīgās pasaules tradīcijas. Imperators 
Klaudijs II savā valdīšanas laikā 3.gadsimta 
nogalē lēma, ka viņa karapulkam labāk kalpo 
neprecēti vīrieši, kuri ir labāki karotāji, jo viņu 
domas nenovērš ģimenes būšanas un nebū-
šanas. Tā nu sekoja aizliegums jaunajiem 
vīriešiem apņemt sievas un dibināt ģimenes. 
Priesterim Valentīnam šis lēmums likās paga-
lam aplams un netaisns, tālab viņš, ignorē-
jot imperatora pavēli, slepus turpināja jau-
nos mīlniekus laulāt. Bet nepagāja  ilgs laiks, 
līdz viņa pārkāpums nāca gaismā, un Klaudijs 
piesprieda Valentīnam nāvessodu, kurš tika 
izpildīts 270.gada 14.februārī. Cietumā, gai-
dot nāvessoda izpildi, tad arī notikusi nejau-
šā iepazīšanās ar cietuma uzrauga meitu, un 
dzimušas mīlestības jūtas. 

LUPERKĀLIJAS AR KRISTĪGU GARU 
Viedokļi par to, vai Valentīndiena svina-

ma tieši šajā datumā, gan ir atšķirīgi, jo vieni 
avoti vēsta par to, ka datums saistāms ar 
nāvessoda izpildes dienu, bet citi runā par šo 
svētku pasludināšanu tieši februārī, mēģinot 
piešķirt kristīgu garu šajā pat mēnesī atzī-
mētajam pagāniskajam Luperkālija (luper-
calia) festivālam. Šis festivāls tika rīkots 
un sākās 15.februārī, un tika uzskatīts par 
ražas un auglības svētkiem, kas tika svinēts 
par godu Senās Romas zemkopības dievam 
Faunam un Romas dibinātājiem Remam un 
Romulam. Kā vēsta kāda no leģendām, šo 

svētku laikā visas neprecētās Romas jaunavas lielā 
urnā ievietojušas zīmītes ar savu vārdu, bet pēcāk 
neprecētie romieši šīs zīmītes ņēmuši ārā, tādējādi 
pēc nejaušības principa izvēloties savu sirdsdāmu, ar 
kuru tad nākošajā gadā mīt gredzenus. Šādi izvēlo-
ties dzīves partneri, protams, garantijas laimīgai kop-
dzīvei nevarēja būt, taču arī no šīm  loterijām nereti 
izveidojās pāri. Šī “pāru loterija” gan pēc neilga laika 
tika ar likumu aizliegta, jo atzīta par nekristīgu pasā-
kumu. 498.gadā pāvests Gelasijs 14.februāri pasludi-
nāja par Valentīndienu, kura viduslaikos tika uzskatīta 
par “putnu pārošanās dienu”, piešķirot tai vēl papildus 
romantikas noskaņu. 

Līdz pat 1969.gadam Svētā Valentīna diena bija 
baznīcas atzīti svētki, taču pāvests Pols VI bija garīdz-
nieks, kurš šo mīlestības svētku dienu lika svītrot no 
kalendāra. Vecākā zināmā liecība – Valentīndienai 
radītā romantiskā poēma ir aplūkojama Britu muzejā 
Londonā, un tās autors ir Orleānas hercogs Šarls, kurš 
to 1415.gadā veltīja savai mīļotajai sievai. Viens no 
šo svētku simboliem ir sarkanas rozes, kuras, kā vēsta 
kāda sena leģenda, no baltām par sarkanām krāsoju-
šas mīlestības dievietes Afrodītes asinis, kad viņa, stei-
dzoties pie sava mīļotā Adonīsa, nejauši ar ērkšķiem  
baltā rožu krūmā savainojusies.

ŠOKOLĀDES, ZIEDI UN VĪRIEŠU DIENA
It visur pasaulē Svētā Valentīna diena tiek plaši atzī-

mēta, bet tradīcijas ir visai atšķirīgas. Japānā tā tiek 
dēvēta arī par vīriešu dienu, jo tieši viņi saņem dāva-
nas no savām mīļotajām, un svinības ir diezgan ska-
ļas, rīkojot konkursu par skaļāko mīlestības apliecināju-
mu. Dienvidkorejā šajā dienā sievietes saviem mīļota-
jiem dāvina šokolādi, savukārt vīrieši savas sirdsdāmas 
sveic un apdāvina mēnesi vēlāk – 14.martā. Singapūrā, 
iespējams, šī diena tiek atzīmēta ar vislielāko vērie-

nu – milzīgi ziedu klēpji, lie-
las un vērtīgas dāvanas un 
bagātīgs mielasts ir neiz-
trūkstošas svētku sastāvda-
ļas. Klusi, aiz slēgtām dur-
vīm Valentīndienu atzīmē 
Saūda Arābijā, kur šie kris-
tiešu svētki ir pretrunā ar 
musulmanisma morāli. Arī 
Itālijā pāri apmainās sal-
dām dāvanām, bet Francijā 
– mīlestības četrrindēm. 
Somijā raksturīgas dāvani-
ņas sirds formā, bet Anglijā 
dažādi mīlestības apliecinā-
jumi tiek arī četrkājainajiem 
mājas mīluļiem.

Tik dažādi pasaulē 
šie svētki tiek svinēti un 
neviennozīmīgi vērtēti, taču 
visus tos apvieno maģiskais 
mīlestības vārds, un mīles-
tība visos laikos un vietās 
ir vienlīdz liela, augšupce-
ļoša un iedvesmojoša gais-
ma. 
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A U N S
Lai arī kā gribētos atpūsties, nedēļas nogalē enerģija aiz-
ies darbam. Ja jūties noguris, brīvdienās aizbrauc kaut kur 

prom ārpus visas kņadas. Nākamā darba nedēļa tāpat solās būt 
diezgan saspringta. Nopietnas lietišķās sarunas, pārrunas un darīša-
nas. Nepieņem lēmumus mirkļa iespaidā.

V Ē R S I S
Brīvdienās atliec visus pienākumus malā un izdaiļo dvē-
seli. Labs laiks mākslas un kultūras pasākumu apmek-

lējumiem, vai vienkārši draugu ballītei ar intelektuālām sarunām. 
Kopumā garīgi, radoši un arīdzan lietišķi aktīvs laiks. Cilvēki novēr-
tēs tavas profesionālās spējas.

D V Ī Ņ I
Brīvdienās garīgais pacēlums – idejas, domas, iedvesma. 
Būsi noskaņots paveikt lielus darbus, vienīgi jāsargās no 

utopiskiem plāniem. Darba nedēļas sākumā uzmanies no pēkšņām 
emociju maiņām, nepieņem nepārdomātus lēmumus un nesatrau-
cies par sīkumiem, gan viss sakārtosies.

V Ē Z I S
Nešķied enerģiju darbos un jautājumos, kas „buksē”. 
Nedēļas nogale nav tas ražīgākais laiks. Labāk mierī-

gi padomā par izaugsmes perspektīvām un jauniem apvāršņiem. 
Jaunā darba nedēļa prasīs aktīvu rīcību. Vajadzēs pieņemt lēmumus 
un ātri reaģēt uz situācijām.

L A U V A
Lietišķajās lietās neļauj vaļu emocijām, arī tas, kas tev 
nav pa prātam, visticamāk, notiek uz labu. Brīvdienās 

pievērsies attiecību jomai, vajadzētu tās mazliet atsvaidzināt un 
piešaut asumiņu. Ja šobrīd esi viens, tad ir visas iespējas iepazīties, 
bet ja ar kādu kopā – sarīko mīļu pasākumu.

 
J A U N A V A
Brīvdienās vari pievērsties tehniskiem un saimnieciskiem 
darbiem, doties izbraucienā, pavadīt laiku kopā ar bēr-

niem. Jaunajā nedēļā sabiedriskās aktivitātes un kontakti – iespē-
jams, īstajā brīdī satiksi īstos cilvēkus. Darbā neko nerisini ar karei-
vīgumu un no spēka pozīcijām.

S V A R I
Emocionāli sarežģīts periods, iespējams kāds satrau-
kums mīlas jomā. Ja tev ir otrā pusīte, tad vajadzētu 

no sirds izrunāties. Jaunās nedēļas sākumā jāizvairās no strīdiem. 
Nevajag par varītēm uztiept savu viedokli. Nedz darbā, nedz mājās. 
Racionāla pieeja dos labākus rezultātus.

S K O R P I O N S
Brīvdienās liela rosība, daudz ideju un kontaktu. Brīnišķīgs 
laiks, lai satiktos ar mīļoto un dotos dažādos piedzīvoju-

mos. Darbā neesi sīkumains un pārlieku kritisks, tas var radīt problē-
mas ar līdzcilvēkiem. Jābūt uzmanīgam ar līgumu slēgšanu, it īpaši, 
ja tie skar finanšu jomu.

S T R Ē L N I E K S
Būsi noskaņots enerģiski, bet sargies no pārsteidzības 
– it īpaši, kārtojot lietišķos jautājumus. Tuvākajā laikā 

daudz jāmācās, vienalga, vai esi students, vai jau ar cienījamu pie-
redzi. Brīvdienās esi kopā ar savējiem. Apdari saimniecības darbus 
un sarīko jautru mājas ballīti.

  
M E Ž Ā Z I S
Stabila pamatne zem kājām. Varbūt dvēselē mazliet 
iezagsies šaubas, mazliet vilšanās un kāda skumja nots 

– bet tā ir tikai šķietamība. Ja tā objektīvi paskatās, šobrīd labā ir 
daudz vairāk. Brīvdienās ģimeniskas noskaņas. Izdomā, kā saturīgi 
pavadīt laiku kopā ar savējiem.

Ū D E N S V Ī R S
Brīvdienās jāsargās no strīdiem, it sevišķi, ja tie saistī-
ti ar pasaules uzskatiem un dziļu filozofisko pārliecību. 

Nevienam nekas nav jāpierāda. Jaunās nedēļas sākumā dari to, kas 
svarīgs, jo ir iedots pozitīvas veiksmes moments. Labi parādīsi sevi 
profesionālajā jomā.

Z I V I S
Nedēļas nogalē daudz dzirkstošu emociju, prieks no 
kontaktiem ar draugiem un satikšanās ar mīļoto, dažādi 

pozitīvi pārdzīvojumi un piedzīvojumi. Darba nedēļas sākumā aktu-
alizēsies finanšu jautājums. Lietišķajā jomā iespējamas grūtības un 
sarežģījumi, kas pēc kāda laika atrisināsies.

HORO
SKO
PI   
9.-15.02., 2018.

Guna 
Kārkliņa, 
sertificēta 
astroloģe

Anekdotes

Vai Ventspilī būs mauzolejs? 
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Ceļu satiksmes negadījumu apraksti 
no apdrošinātāju protokoliem: 
Tā mašīna ieskrēja manējā, nebrī-
dinājusi par saviem nodomiem.
Tas puisis bija visur. Man nācās 
vairākas reizes grozīt stūri, 
pirms es viņu notriecu.
Es nobraucu uz apmales, paskatī-
jos uz sievasmāti un izbraucu cauri 
krastmalas norobežojumiem
Telefona stabs ātri tuvojās. Es cen-
tos nogriezt no viņa ceļa, bet 
viņš ietriecās manā mašīnā.
Neredzamā mašīna parā-
dījās no nekurienes, ietrie-
cās manā mašīnā un pazuda.
Es redzēju, kā lēnīgs pavecs vīrietis ar 
bēdīgu sejas izteiksmi vēlās nost no 
manas mašīnas motora pārsega. 
Atgriežoties no darba, es iegriezos 
pie svešas mājas un iebraucu kokā, 
kura manas mājas priekšā nav. 
Policijai es pateicu, ka neesmu ievai-
nots, bet kad noņēmu cepuri, atklāju, 

ka ir ielauzts mans galvaskauss. 
Avārija notika, kad es centos izkļūt 
no sānslīdes, sagriežot stūri uz citas 
mašīnas pusi. 
Kad es sapratu, ka nevarēšu izvairī-
ties no sadursmes, es piespiedu gāzi 
un ietriecos citā mašīnā. 
Es tiku izsviests no savas mašīnas, 
kad tā nolidoja no ceļa. Vēlāk mani 
grāvī atrada klaiņojošas govis.

Vietējais Ceļu fonds konstatē, ka viņi 
nekad nav saņēmuši ziedojumus 
no pilsētas panākumiem bagātākā 
advokāta. Brīvprātīgie zvana un lūdz 
ziedojumus: 
-Mūsu pētījumi rāda, ka neskato-
ties uz to, ka jūsu ikgadējie ienāku-
mi ir apmēram miljons dolāru, jūs 
ne centu neesat ziedojis labdarīgiem 
mērķiem! Vai Jūs nevēlaties pildīt 
savu pienākumu sabiedrības priekšā 
un ziedot Ceļu fondam? 
Advokāts atbild: 

- Vai jūsu pētījumi rāda, ka mana 
māte mirst pēc ilgas un moko-
šas slimības un ka viņai ir sakrā-
jušies lieli medicīnas iestāžu rēķi-
ni, ko viņa nav spējīga apmaksāt?
Ceļu fonda pārstāvis nomurmina: 
- Nē. 
-Otrkārt, ka mans brālis ir kara vete-
rāns – akls un piesaistīts pie invalīdu 
krēsla, un nav spējīgs apgādāt savu 
sievu un sešus bērnus? 
Ceļu fonda pārstāvis sāk stostīties un 
atvainoties, taču advokāts viņu pār-
trauc: 
-Treškārt, ka manas māsas vīrs gāja 
bojā šausmīgā autoavārijā, atstājot 
atraitni ar trīs bērniem un ieķīlātu 
īpašumu? 
Ceļu fonda pārstāvis pilnīgi sakauts 
nočukst: 
- Man nebija ne jausmas… 
Tad advokāts piebilst: 
- Un ja jau es viņiem nedevu naudu, 
tad kādēļ man tā būtu jādod jums?

** “Mūmija un kults
Kā zināms, Krievijas oktobra revolūcijas līderim Ļeņinam nomirstot, īpašu lomu padomju ideoloģijā ieguva viņa 
mūmija un Mauzolejs Maskavā, Sarkanajā laukumā. Tas kļuva par pasaules proletariāta vadoņa galveno pie-
lūgsmes vietu, par burtisku lozunga „Ļeņins dzīvoja, Ļeņins dzīvs, Ļeņins dzīvos mūžam!” iemiesojumu. Oficiālajā 
padomju ateistiskajā ideoloģijā nebija vietas dievam, bet bija nepieciešams kults.
Mirušais, bet redzamais, ārēji saglabātais Ļeņins padomju pilsonim pildīja sava veida elkudieva lomu, faktiski bija 
visas ideoloģijas centrs. Ļeņina mūmijā slēpās viens no padomju komunisma galvenajiem balstiem, kulta svētuma 
elementu koncentrāts, atņemamās reliģiozitātes aizstājējs.” *

Vai Ventspils virzīsies patiesas attīstības virzienā, vai cels mauzolejus, 
ir atkarīgs no  mums, ventspilniekiem!

* https://nekropole.info/lv/Lenins–
Vladimirs Uļjanovs, bieži pazīstams kā Ļeņins, bija Krievijas revolucionārs, terorists, daudzkārt krimināli sodīts 

 boļševiku partijas līderis, sarkanā terora pamatlicējs, pirmais PSRS vadītājs un ļeņinisma ideoloģijas dibinātājs. 
Tiek uzskatīts par vienu no 20. gadsimta ietekmīgākajiem politiķiem. Šobrīd pasaulē tiek vērtēts arī viens 

no noziedzīgākajiem valstu līderiem. 

** http://www.irlv.lv/blogi/politika/lenina-lieta-patiesam-nav-saprotams-ko-vins-dara-mauzoleja-tada-izskata

Pēc labākajiem padomju ideoloģijas paraugiem, mūsu pilsētā, jau turpat trīsdesmit gadus tiek uzturēts un 
attīstīts personības kults.

G 
alvenais mūsu “Ļeņins”* – neapšaubāmi visur 
esošais, zinošais, redzošais, dzirdošais biedrs 
Aivars Robertovičs, kurš jebkuru uzklausīs, 
bērniem galvu noglaudīs un ja vajadzēs, 
pat baļķi aiznesīs. Ventspilī bez Robertoviča 

atļaujas kokiem pat lapas nekrīt.
Arī amatos, ja vajag, personas tiek ieceltas teju uz mūžu.
Tieši tā ir noticis ar Ventspils pilsētas izpilddirektoru Aldi 
Ābeli, varonīgajiem Ventspils brīvostas valdes locekļiem: 
pašu Robertoviču, Jāni Vītoliņu, Gunti Blumbergu un Didzi 
Ošenieku. Ir pagājuši vairāki Ventspils pilsētas domes sa-
saukumi, bet šie biedri, Ventspils pilsētas domei par darbu 
neatskaitoties, attiecīgajos amatos nepārvēlēti, atrodas 
jau kopš 2008. un 2009. gadiem. Proti, Ventspils pilsētas 

dome Ābeli izpilddirektora amatā un Gunti Blumbergu par 
Ventspils brīvostas valdes locekli pēdējo reizi iecēla 2009.
gada Ventspils pilsētas domes sasaukuma sākumā – 2009. 
gada 10. jūnijā. Savukārt Robertovičs, Vītoliņš, Ošenieks – 
par Ventspils brīvostas valdes locekļiem pēdējo reizi tika 
apstiprināti 2005. gada Ventspils pilsētas domes sasauku-
mā – 2008. gada 22. decembrī. 
Kopš tā laika neviens no viņiem nav atskaitījies par 
padarīto, viņu darbs nav ticis izvērtēts, viņi nav guvuši 
vairāku domes sasaukumu uzticību, proti, var uzskatīt, 
ka attiecīgās amatpersonas ir uzurpējušas varu un sevi 
amatos iecēluši uz mūžu, tāpat kā to izdarīja bēdīgi sla-
venais Krievijas revolūcijas vadītājs Ļeņins, kurš jau tur-
pat kā 100 gadus atdusas mauzolejā pie Kremļa.



ОВЕН
Как бы вам ни хотелось отдохнуть, в конце недели придется 
посвятить себя работе. Если чувствуете усталость, в выход-
ные отправьтесь в небольшую поездку, подальше от город-

ской суеты. Следующая рабочая неделя обещает быть напряженной. 
Серьезные деловые встречи, переговоры, дела. Не принимайте необ-
думанных решений. 

ТЕЛЕЦ
В выходные отложите все обязанности и займитесь чем-
то для души. Хорошее время для посещения культурных 

мероприятий или дружеской вечеринки и интеллектуальных бесед. В 
целом период творческой, духовной и деловой активности. Люди оце-
нят ваши профессиональные способности.

БЛИЗНЕЦЫ
B выходные вас ожидает душевный подъем – идеи, мысли, 
вдохновение. Вы будете настроены на великие дела, но 

стоит остерегаться утопических планов. В начале рабочей недели под 
влиянием неожиданных эмоций не принимайте необдуманных решений 
и не беспокойтесь по мелочам, все уладится. 

РАК
Не тратьте энергию на дела, которые буксуют. В конце неде-
ли ожидается не самое продуктивное время. Лучше спо-

койно поразмыслите над перспективами роста и новыми горизонта-
ми. Новая рабочая неделя потребует от вас активных действий. Нужно 
будет принимать решения и быстро реагировать на ситуации. 

ЛЕВ
В деловой сфере не давайте волю эмоциям – даже то, что 
вам не по нраву, скорее всего, к лучшему. В выходные обра-

тите внимание на взаимоотношения, хорошо бы их немного освежить 
и придать им остроты. Если у вас еще нет второй половинки, то самое 
время с кем-то познакомиться, если же вы уже встретили свою судьбу, 
то пришло время устроить романтический вечер. 
 

ДЕВА
В выходные можете заняться техническими или хозяйствен-
ными вопросами, отправиться в поездку, провести время с 
детьми. Новая неделя принесет общественную активность и 

контакты – возможно, в нужное время вы встретите нужных людей. На 
работе не рекомендуется что-либо решать с позиции силы. 

ВЕСЫ
Эмоционально сложный период, возможно возникновение 
некоторой обеспокоенности в любовной сфере. Хорошо бы 
поговорить по душам со своей половинкой. В начале новой 

рабочей недели постарайтесь избегать ссор. Не нужно навязывать 
свое мнение. Ни на работе, ни дома. Рациональный подход даст луч-
шие результаты. 

СКОРПИОН
В выходные вас ожидает активная деятельность, множе-
ство идей и контактов. Прекрасное время, чтобы встретить-

ся с любимым человеком и отправиться навстречу приключениям. 
На работе не проявляйте мелочности и не будьте слишком критичны, 
это может создать проблемы с коллегами. Нужно быть внимательным 
при заключении договоров, особенно, если они затрагивают область 
финансов. 

СТРЕЛЕЦ
Вы будете весьма энергичны, но старайтесь не прини-
мать поспешных решений – особенно в деловых вопро-

сах. В ближайшее время придется много учиться независимо от того, 
являетесь ли вы студентом или профессионалом с богатым опытом. 
Выходные рекомендуется провести с близкими. Сделайте работу по 
хозяйству и устройте веселую домашнюю вечеринку. 

  
КОЗЕРОГ
Стабильное основание под ногами. Может, в душу закрадет-
ся немного сомнений, немного разочарования и какая-ни-

будь нотка грусти – но это только видимость. Если посмотреть объек-
тивно, в этот период хорошего намного больше. В выходные вы буде-
те настроены провести время с семьей – придумайте, как сделать это 
содержательно. 

ВОДОЛЕЙ
B выходные остерегайтесь ссор, особенно если они связа-
ны с взглядами на жизнь и философскими убеждениями. 

Не нужно никому ничего доказывать. В начале новой недели делайте 
то, что важно, так как вам предоставляется момент удачи. Вам удастся 
хорошо показать себя в профессиональной сфере. 

РЫБЫ
В выходные – много ярких эмоций, радость общения с 
друзьями и встречи с любимыми, различные положитель-

ные переживания и приключения. В начале рабочей недели станет 
актуальным финансовый вопрос. В деловой сфере возможны сложно-
сти, которые разрешатся через некоторое время.
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Просили осветить дорогу, но 
чиновники не поняли и вме-
сто электриков вызвали попов, 
которые освятили дорогу.

Заказал жену на час. Приехала 
женщина и сказала, что я испор-
тил лучший час её жизни.

- Дорогой, я в магазин. Тебе взять что- 
нибудь вкусненькое? 
- Конечно, дорогая. Только осторожнее 
– на улице гололед. Смотри не разбей!

На необитаемом острове очути-
лись три женщины и один мужчина. 
Во избежание ссор, ревности, скан-
далов женщины решили мужчину 
убить и таким образом избавиться 
от источника возможных раздоров. 
Сказали ему об этом и пообещали 
выполнить его последнее желание. 
Мужчина подумал немного и произ-
нес всего одну фразу, после которой 
приговор отменили. 

Что же он сказал? 
А вот что: «Пусть меня убьет 
самая некрасивая из вас!»

- Твиттер научил меня выражать 
свои мысли за 140 символов. 
- Это, конечно, хорошо, но 
здесь ты мог бы написать и чуть 
больше. Диплом всё-таки

Одного не могу понять – если 
в этой стране всё зависит от 
цен на нефть, то нахрена там 
вообще правительство?

Муж возвращается из командиров-
ки домой на день раньше. Ногой рас-
пахивает входную дверь, забегает в 
комнату – там никого. Забегает в ван-
ную – никого. Заглядывает в шифо-
ньер – и там никого. Тогда муж идет 
на кухню, садится за стол, наливает 
стакан водки и говорит жене: 
- Да-а-а, стареешь ты, Нинка...
Курс “Как стать богатым и извест-

ным” – $350. 
Курс “Как стать богатым и 
неизвестным” – $3500.

Тяжело с нашими безграмотны-
ми гражданами – им русским язы-
ком говоришь, что инфляция 
всего 4%, а они ноют, что в мага-
зине цены выросли в два раза!

Один турист выгодно купил в Италии 
картину времён Ренессанса. Чтобы 
избежать неприятностей с таможенни-
ками, он велел нарисовать поверх изо-
бражения примитивный пейзаж. Дома 
он нанял реставратора, чтобы убрать 
этот пейзаж. Через несколько дней 
ему звонит реставратор и говорит: 
– Я убрал тот пейзаж, под ним 
обнаружилась картина вре-
мён Ренессанса. Под ней — 
«Венера» Микеланджело, а под 
той — «Лукреция» Рафаэля. 
Я хотел уточнить: мне оста-
новиться или продолжать?

АНЕКДОТЫ

Согласно лучшим советским идеологическим образцам, вот уже почти тридцать лет в нашем городе поддержива-
ется и развивается культ личности. 

Будет ли в Вентспилсе мавзолей?

Наш главный «Ленин» – несомненно, вездесущий, 
всезнающий, всевидящий, всеслышащий товарищ Айварс 
Робертович Лембергс, который любого выслушает, детей 
по головке погладит и, если нужно, бревно сможет нести. 
В Вентспилсе без разрешения Робертовича даже листья 
с деревьев не падают. 
И на должности, если нужно, некоторые личности 
назначаются на всю жизнь. 
Именно так и произошло с исполнительным директором 
Вентспилсской думы Алдисом Абеле, героическими 
членами правления Вентспилсского свободного порта: 
самим Робертовичем, Янисом Витолиньшем, Гунтисом 
Блумбергсом и Дидзисом Ошениексом. Сменилось 
несколько созывов Вентспилсской городской думы, а 
эти товарищи, не отчитываясь о работе Вентспилсской 
городской думе, не переизбирались на соответствующие 
должности и занимают их уже с 2008 и 2009 годов. 
А именно, Абеле на должность исполнительного 

директора Вентспилсской думы и Гунтиса Блумбергса 
членом правления Вентспилсского свободного порта 
в последний раз назначали в начале работы созыва 
Вентспилсской городской думы 2009 года – 10 июня. 
В свою очередь, Робертович, Витолиньш, Ошениекс в 
качестве членов правления Вентспилсского свободного 
порта в последний раз были утверждены во время 
работы созыва Вентспилсской думы 2005 года – 22 
декабря 2008 года. 
С тех пор никто из них не отчитывался о проделанной 
работе, их работа не подвергалась оценке, думы 
нескольких созывов не выражали им своего доверия, 
то есть, можно сказать, что соответствующие 
должностные лица узурпировали власть и назначили 
себя на должности на всю жизнь, так же, как этот сделал 
печально знаменитый российский вождь революции 
Ленин, который вот уже более ста лет покоится в 
кремлевском Мавзолее.

** «Мумия и культ.
Как известно, когда умер лидер российской Октябрьской революции, особую роль в советской идеологии 
приобрела его мумия и Мавзолей в Москве, на Красной площади. Мавзолей стал главным местом поклонения 
лидеру мирового пролетариата, буквальным воплощением лозунга «Ленин жил, Ленин жив, Ленин будет жить!». 
В официальной советской идеологии не было места богу, но был необходим культ. 
Умерший, но видимый, внешне сохраненный Ленин для советского гражданина выполнял роль своего рода кумира, 
фактически был центром всей идеологии. Мумия Ленина скрывала в себе одну из основ советского коммунизма, 
концентрат элементов святости культа, неотъемлемый заменитель атеизма». *

Будет ли Вентспилс двигаться в сторону истинного развития или 
построит мавзолей, зависит от нас, вентспилчан! 

* https://nekropole.info/lv/Lenins--
Владимир Ульянов, известен как Ленин, был российским революционером, террористом, лидер большевиков, 

который многократно привлекался к уголовной ответственности, основоположник красного террора, 
первый руководитель СССР и основоположник идеологии ленинизма. Считается одним из самых влиятельных 
политиков ХХ века. В данный момент в мире оценивается как один из самых преступных лидеров государств. 

** http://www.irlv.lv/blogi/politika/lenina-lieta-patiesam-nav-saprotams-ko-vins-dara-mauzoleja-tada-izskata
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Первая проверка – 5 голов 
ФК «Вентспилс» в своей дебютной игре 
под руководством нового главного тре-
нера Деяна Вукичевича одержал убеди-
тельную победу.  В первой официальной 
проверочной игре перед сезоном футбо-
листы Вентспилса на своём поле обыгра-
ли ФК “Паланга» из Литвы со счётом 5:1. 
Уже на 1 минуте игры гол в ворота про-
тивника забил Рашид Обуоби, также голы 
в этой игре на счету Аделеке Акиньеми, 
полузащитника Тосина Айегуна, Каспарса 
Кокинса и футболиста, который в насто-
ящее время проходит проверку. Вскоре 
клуб отправится на месяц в тренировоч-
ный лагерь в Испанию. 

Павлов и Сварупс против 
Мельниченко 
Игравший в прошлом году в ФК 
«Вентспилс» опытный вратарь Андрей 
Павлов и воспитанник вентспилсской 
школы, нападающий Каспарс Сварупс 
продолжат свою карьеру в клубе чем-
пионов – в юрмальском «Спартаке».  
Оба уже провели первую проверочную 
игру. В свою очередь на ворота ФК 
«Вентспилс» снова встанет Виталий 
Мельниченко, который конец прошло-
го сезона провёл именно в «Спартаке». 

Четверо из БК «Вентспилс» – 
кандидаты в сборную 
Среди названных главным тренером 
мужской сборной Латвии по баскетболу 
Арнисом Вецвагарсом 24 баскетболистов, 
которые будут готовиться к играм квали-
фикационного турнира розыгрыша Кубка 
мира против сборных Украины и Турции, 
есть и четверо игроков из БК “Вентспилс». 
В качестве претендентов на место 
в команде включены одни из лидеров 
БК «Вентспилс» Роландс Закис, Айгарс 
Шкеле и Ингус Яковичс, а также заметно 
прогрессирующий Рихардс Ломажс.  

По-прежнему только победы 
Очередную победу на чемпионате 
Латвии 1-й Национальной лиги отпразд-
новал ВК «Вентспилс», который на этот 
раз в гостях одержал победу над волей-
болистами Цесиса – 3:0 (26:24, 25:21, 
25:16). Лидер Кристапс Шепте зарабо-
тал 18 очков. Вентспилс отпраздновал 
12-ю победу в сыгранных 12 играх и обе-
спечил себе победу в зачёте регулярно-
го чемпионата. 

Дома потеряны важные очки
Проигрыш на важной игре 1 лиги чем-
пионата Латвии потерпели хоккеи-
сты Вентспилсского хоккейного клуба 
«VENTA 2002», которые на своём поле 
со счётом 2:5 уступили противнику из 
Марупе в борьбе за позицию лидера. 
После поражения ХК «VENTA 2002» с 22 
очками в 11 сыгранных играх отступил 
на четвёртую позицию. Тройка лидеров 
провели на две игры больше. Лидером с 
32 очками стал ХК «Rīga 2001», за ним 
следует Марупе с 30 очками и с 26 очка-
ми – «Lido». До финиша регулярного 
чемпионата осталось пять игр.  

Третий Кубок Латвии 
Вентспилчанка Элена Раценая уже тре-
тий год подряд стала обладательницей 
Кубка Латвии по настольному хоккею. 
Игрок вентспилсской команды Дома 
творчества победила на всех этапах. 
Бронзовая медаль у Сармы Веберги. В 
конкурентной борьбе среди ветеранов 
серебро завоевал Александр Жерновой.

НОВОСТИ СПОРТА

Латвию на этих Олимпийских играх в 
Пхёнчхане будут представлять 34 спортсмена 
(один резервист – бобслеист Интарс Дамбис). 
На этот раз команда Латвии почти в полови-
ну меньше, однако это объясняется тем, что 
в этот раз путёвку на олимпийские игры не 
удалось завоевать сборной Латвии по хоккею. 

На этих играх будет олимпийский дебют 
для более трети спортсменов латвийской 
команды – в Пхёнчхане будут первые зимние 
олимпийские игры для 14 атлетов. Среди них 
и один из вентспилчан. 

РОБЕРТ ЯНИС ЗВЕЙНИЕКС. Для Латвии 
это не будет дебютом в шорт-треке, однако 
для этого молодого спортсмена – это дебют. 
В ноябре прошлого года он отметил свой 20 
день рождения. Перспективный и талант-
ливый, в последнее время тренировался в 
Елгаве. Понемногу входит в мировую семью 
шорт-трекистов и в Пхёнчхане не будет рядом 
с фаворитами, однако будущее у этого спор-
тсмена очень перспективное.  Об этом свиде-
тельствует достигнутый в течение последних 
двух лет прогресс в результатах.  В позапро-
шлом году он на чемпионате мира по сумме 
очков был на 36-м месте, в прошлом – уже 
на 25-м месте.   На чемпионате Европы был 
близок к десятке сильнейших в спринте, а в 
финале Кубка Европы в прошлом году побе-
дил в абсолютном общем зачёте.  В свою 
очередь на состоявшемся в этом году чемпи-
онате Европы седьмой в эстафете и во всех 
остальных дисциплинах очень близок к пер-
вой десятке. Тренеры также видят в нём хоро-
ший потенциал. Остаётся только работать и 
целеустремлённо продолжать готовиться к 
своим следующим олимпийским играм, кото-

Трое вентспилчан в Пхёнчхане
КОГДА СТАРТУЮТ ШОРТ-ТРЕКИСТЫ
(по латвийскому времени)
1500 м 
10.02. в 12.00 квалификация 
10.02. в 13.20 полуфиналы 
10.02. в 14.20 финалы 

1000 м
13.02. в 12.00 квалификация  
17.02. в 12.45 1/4 финалов, полуфиналы 
17.02. в 14.20 финалы 

500 м 
20.02.  в 12.45 квалификация 
22.02. в12.00 1/4 финалов и полуфиналы 
22.02.  в 13.15 финалы

КОГДА СТАРТУЮТ БОБСЛЕИСТЫ 
(по латвийскому времени)
18.02. в 13.00  1 и 2 заезд 
   для экипажей «двоек»
19.02. в 13.15 3 и 4 заезд для 
   экипажей «двоек» 
24.02.  в 02.30 1 и 2 заезд для 
   экипажей «четверок»
25.02.в  02.30 3 и 4 заезд для 
   экипажей «четвёрок» 

рые через четыре года пройдут в Пекине. 
РОБЕРТО ПУКИТИС. Этот только что 

достигший 24-летнего возраста шорт-тре-
кист уже опытнее своего товарища по коман-
де.  В настоящее время безусловный лидер 
шорт-трека в Латвии. Также с большим 
потенциалом, к тому же часто тренировал-
ся за рубежом.  Родившийся и выросший 
в Вентспилсе шорт-трекист, который своё 
образование получил в Вентспилсской сред-
ней школе № 6 и тренировался у Мариса 
Бирзулиса (сейчас тренируется у зарубеж-
ных специалистов), свой олимпийский дебют 
испытал четыре года назад, на олимпиаде в 
Сочи. Тогда он стартовал только в одной дис-
циплине, однако заслуживает признания тот 
факт, что тогда двадцатилетний вентспил-
чанин занял 15-е место на дистанции 1500 
м! Его результаты за эти четыре года толь-
ко прогрессировали. Пока самое большое 
достижение спортсмена – это завоеванная 
бронзовая медаль на только что прошедшем 
чемпионате Европы на своей коронной дис-
танции – 1000 м и седьмое место в абсолют-
ном общем зачете.   

САНДИС ПРУСИС. Хотите верьте, хоти-
те нет, но для этого вентспилчанина в 
Пхёнчхане это будут уже, кажется, восьмые 
игры!  Сам он как спортсмен стартовал на 
четырёх, впервые в далёком 1992 году, когда 
Латвия только что вернулась на междуна-
родную арену как независимое государство. 
Теперь, уже в течение многих лет – главный 
тренер сборной Латвии. Сандис всю жизнь 
в сердце был патриотом Вентспилса. И сам 
он тренировался здесь летом, а сейчас два 
раза в год в тренировочных лагерях собира-
ет всех бобслеистов сборной Латвии. Даже 
сейчас, за неделю до того, как отправиться в 

Пхёнчхан, именно в Вентспилсе команда под 
его руководством провела последние тре-
нировки по физической подготовке, чтобы 
максимально сильными прибыть на место 
проведения олимпийских игр. Именно боб-
слеисты – одни из наших олимпийцев, кото-
рые находятся среди фаворитов. Как можно 
забыть, какие результаты показала коман-
да, тренируемая Сандисом, в Сочи! Медали 
как в “двойках», так и в «четвёрках». На сей 
раз конкуренция еще более острая, однако 
будем держать кулаки за наших парней! 

Е сли вдруг кто-то не знает, что означает упомянутое в названии, поясняем: дежавю («déjà vu» фр.  – уже виденное) – это термин в пси-
хологии, который используется, когда кажется, что что-то новое уже было, когда-то было увиденным и пережитым. В свою очередь 
«мираж» означает обманчивый призрак чего-нибудь, что возникает то, чего в действительности и не было, или что это что-то находится 
совершенно в другом месте. 

Дежавю и миражи

Неожиданный, но серьёзный поворот произошёл в существовании футбольного клуба 
«Вентспилс». На собрании акционеров клуба было принято решение, согласно которому 
руководителем клуба стал состоятельный предприниматель из России, который и рань-
ше был связан с футболом, Адлан Шишханов. 

У руля Вентспилсского футбольного клуба встал 
российский предприниматель Шишханов 

Ж ажда получения информа-
ции у современного чело-
века практически неизме-
рима; легче всего её уто-
лить, погрузившись в бес-

конечные глубины Интернета. И таким обра-
зом становятся известными многочислен-
ные интересные факты, например, об уже 
печально известном Сочинском олимпийском 
комплексе (Россия) для проведения зимних 
олимпийских игр, который нашему могуще-
ственному соседнему государству обошёл-
ся в 51 миллиард USD, что – по расчётам 
специалистов – превышает затраты на все 
до сих пор проводившиеся олимпийские игры 
(21) в целом! Кроме того, строительство всех 
этих дворцов завершено в рекордные сроки!  
Непременно стоит упомянуть и построенную 
для удобства участников игр дорогу длиной 
в 48 км, строительство которой обошлось в 
7 миллиардов долларов, что, между прочим, 
является большей суммой, чем весь годовой 
бюджет NASA. Однако очевидцы, кому прихо-
дилось ездить по этой (судя по сумме) выло-
женной золотыми пластинами дороге через 
год после игр, рассказывают, что она ничем не 
отличается от средних российских дорог – ни 
шириной, ни гладкостью, ни неровностями… 

Знакомый, с которым поделились этой 
интересной информацией, рассказал, что 
она рождает ассоциации, или как бы дежа-
вю, виденного и слышанного в раннем дет-
стве, – нужно было выполнить пятилетний 

план как минимум за три года, в любом слу-
чае, догнать и перегнать Америку.  И уди-
вить мир гиперразмахом – так, чтобы оше-
ломленный зритель не заметил трущоб, 
беспорядка и бедности в нескольких квар-
талах дальше. И это не единственное дежа-
вю – разве в современной Латвии не заме-
чено что-то подобное? Конечно, не милли-
ардами измеряемое (у нас другие масшта-
бы), но уж точно миллионами – к приме-
ру, рижский Южный мост, который признан 
самым дорогим, если не во всём мире, то 
в Европе уж точно. И он (хотя бы частично) 
должен бы быть покрыт золотыми плитка-
ми, какой наглец после этого сможет утвер-
ждать, что у нас здесь есть бедные, необе-
спеченные, больные, что не хватает денег 
на здравоохранение, бесплатные медика-
менты, на ремонт дорог, на обеспечение 
инфраструктуры и т.д.?   Какие только про-
екты мы не реализуем, если есть шанс 
подобраться к мешкам евро Европейских 
структурных фондов! И кто потом будет 
проверять, сколько «евриков» замуровано 
в очередном замке света или заасфальти-
ровано в небольшом участке дороги, сколь-
ко утекло в другое, скажем, личное русло? 
Победителей не судят, потому что рабо-
ты выполнены в рекордный срок, построен 
самый большой, самый высокий, выкопан 
самый глубокий, догнали и перегнали оче-
редную «Америку»..., ну разве это не насто-
ящее дежавю?

И о миражах? Говорят, что они показыва-
ются там, в далёких пустынях.  Неправда! 
Латвия – настоящая страна миражей.  Идёт, 
идёт человек и вдруг видит – вдалеке под-
нимаются могучие дубы. Подходит ближе –  
нет, какие там могучие дубы, оказывается, 
совсем бесполезные деревья с трухлявой 
серединой, только спиливай! Другой случай. 
Снова идёт человек, скажем, по Курземскому 
побережью. Заметил вдалеке большой высо-
кий дом, отделанный всякими “красивостя-
ми». Подходит ближе – ну и ну! Нет никакого 
дома, а недостроенный корабль… И в оче-
редной раз: “дорогой, то, что ты вчера уви-
дел, это неправда!».

Конечно, важно и то, как на всё на это 
посмотрят. Или – как всё это назовут. Ведь 
(даже в Библии сказано) – в начале было 
Слово.  В этой связи на ум приходит новел-
ла французского классика Проспера Мериме 
о войне между католиками и гугенотами, а 
именно – двум пламенным католикам очень 
хотелось в пятницу (в обязательный постный 
день) съесть жаркое из цыплёнка. Войдя в 
таверну, они поймали двух жирных цыплят 
и попросили одного монаха перекрестить 
их в Карася и Линя.  Как известно, рыбу 
во время поста есть разрешается, поэто-
му никакой закон не нарушен. Значит, если 
хочешь строить дом там, где это не разре-
шено, назови его кораблём! Хочешь снести 
хорошее, крепкое здание, назови его разва-
линой! Элементарно, Ватсон! 

С ам А. Шишханов ранее в тече-
ние нескольких лет был инве-
стором и руководителем извест-
ного молдавского футбольного 
клуба – кишинёвской «Дачии». 

Интересно то, что в этой команде работал 
и недавно назначенный главным тренером 
ФК «Вентспилс» черногорский специалист 
Деян Вукичевич. Сейчас они снова в танде-
ме продолжат своё сотрудничестве в городе 
Вентспилсе.

«ФК «Вентспилс» – это амбициозный клуб, 
у которого памятная история, богатые тра-
диции и желание добиваться новых успе-
хов. Чемпионский титул – это приоритетная 
задача ФК «Вентспилс». Для меня других 

целей быть не может, результат принципиа-
лен, он всегда во главе угла. Победы, первое 
место – это мои амбиции, это амбиции наше-
го клуба, и я рад, что мы объединили наши 
цели и усилия», читаем в комментарии ново-
го руководителя клуба Адлана Шишханова 
на домашней странице команды.  

Он также подчеркнул, что очень важное 
значение имеет успешное выступление в 
Еврокубках. «Кому не хочется, чтобы на 

стадионе зазвучал гимн Лиги чемпионов?! 
Знаю, что в 2009 году ФК «Вентспилс» высту-
пал в групповом турнире Лиги Европы – это 
грандиозное достижение, которое, разуме-
ется, хочется повторить. Очевидно, что это 
тяжелая и трудная задача, но мы хотим ее 
решить, хотим создать боеспособный кол-
лектив, который будет отдавать все силы для 
того, чтобы такая большая цель оказалась 
покорена», указал А. Шишханов. 

Как свидетельствует информация, имею-
щаяся в распоряжении агентства «LETA», 
Адлан Шишханов – дальний родственник 
семьи Гуцериевых, которая является одной 
из самых состоятельных семей в России. 
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Будем 
любить! 
Середина февраля ежегодно многим 
из нас имеет обыкновение морочить 
голову. И как ещё, ведь на короткий 
временной период выпадают сразу 
три значимых дня. В этом году эти 
три дня даже сливаются ещё тес-
нее. Во вторник, 13 февраля – день 
Масленицы, а уже следующий день 
– Пепельная среда, когда начинается 
время Великого поста, и за ней сле-
дует – да, да, Валентинов день или 
День всех влюблённых! С ума сойти 
можно, правда? Но как подготовить-
ся и провести эти дни?

М асленицу традиционно отме-
чают и 6 февраля (по обы-
чаям древних латышей), и 
по христианскому календа-

рю – 13 февраля. Эти календарные 
праздники символизируют середину 
между Рождеством и Пасхой или зим-
ним и весенним солнцеворотом. Конец 
зимы и приближение начала весны! 
Возможно, многие и не знают одну инте-
ресную истину: для древних латышей 
Масленица было празднованием при-
хода Нового года. Да, в середине фев-
раля, поэтому Масленицу можно назы-
вать и праздником в канун Нового года 
у древних латышей. Если праздник, то 
праздник, и какой праздник без бога-
того праздничного стола с угощением. 
На Масленицу обычно забивали сви-
ней, обязательно ставили на стол сви-
ную голову и другие лакомства. Чтобы 
как следует подготовиться к празднику, 
перед этим, в эту субботу стоит пойти 
на венстпилсский рынок в Старом горо-
де, где пройдёт День шпика. Приедут 
малые и крупные местные торговцы 
и производители с мясной, рыбной и 
молочной продукцией, торговцы мёдом, 
ремесленники и другие.  Будут и песни, 
и танцы, и конкурсы.

Несомненно, 14 февраля – День, зна-
чение которого знает практически каж-
дый человек. День Святого Валентина. 
Когда с утра вы уже поздравили и при-
няли поздравления от своих вторых 
половинок. День провели на работе, а 
вечером путь лежит в «Юрас варты». С 
20 часов здесь начнётся большой бал 
в честь Дня Валентина. Вентспилский 
биг-бенд приглашает вентспилчан на 
весёлый танцевальный вечер, чтобы 
в романтической атмосфере отметить 
День всех влюблённых. Будет звучать 
и энергичная музыка, и популярные 
мелодии в исполнении учащихся музы-
кальной школы, а в перерывах можно 
будет отдохнуть за прохладительны-
ми напитками и закусками или прове-
сти время в каком-нибудь тихом уголке 
только вдвоём.  

Говоря о музыкальных событи-
ях, определенно нельзя пропустить 
одно музыкальное событие, кото-
рое состоится в субботу, в 16 часов 
в Вентспилсском культурном цен-
тре. Здесь пройдёт концерт курзем-
ских мужских хоров в преддверие XXVI 
Вселатвийского праздника песни и при 
участии главных дирижёров концерта. 
В свою очередь в субботу вечером гвоз-
дем вечера будет выступление «Latvian 
Blues Band» в «Юрас варты», на сей 
раз вместе с легендой блюза Big Daddy 
Wilson из США! 

Подождите, ведь за окном по-преж-
нему минусы и всё вокруг белым-бе-
ло. Знаем, что многим вентспилчанам 
совсем не нужно напоминать, что стоит 
использовать каждую возможность и 
свободное время, чтобы насладить-
ся зимними радостями – катанием на 
лыжах и на сноуборде на большой горе!  
Не упусти возможность сделать это на 
выходные вместе со всей семьёй, ведь 
кто знает, может на следующей неделе, 
в день Масленицы зима действитель-
но начнёт отступать и уступать дорогу 
весне! 

М ногие с радостью приняли 
праздник 14 февраля, для них 
этот день стал официальным 
поводом посетить цветочный 
рынок, приобрести букет роз, 

желательно красных, и подарить его воз-
любленному или возлюбленной. И несмо-
тря на то, что выражать свою любовь мы 
можем каждый день, именно 14 февраля 
принято давать волю самым романтичным 
фантазиям и самым смелым праздничным 
сценариям, дарить поцелуи, милые вещицы 
и подписанные от руки открыточки – «Твой 
Валентин». Похожие ритуалы были харак-
терны и для Международного женского дня, 
который праздновался в Советском Союзе, 
когда знаки внимания оказывались не толь-
ко любимой женщине, но и матери, дочерям, 
подругам, а также женщинам-коллегам. 

ПРАЗДНУЕТСЯ СО ВРЕМЕН 
ДРЕВНЕГО РИМА

Существует несколько версий того, как 
именно появился этот праздник. Несмотря 
на то что было несколько христианских 
мучеников по имени Валентин, вероятнее 
всего, День святого Валентина – праздник 
любви – назван так в честь христианско-
го мученика, древнеримского проповедника 
Валентина, который жил в 3-м тысячелетии, 
во времена правления императора Клавдия 
II. По легенде, Валентин, который был влю-
блен в дочь тюремного надзирателя, писал 
ей письма и подписывал словами: «От тво-
его Валентина». 

Сведения об истории появления праздни-
ка, а также о самом святом Валентине весь-
ма многообразны и противоречивы, одна-
ко известно, что этот праздник объединяет 
традиции Древнего Рима и христианского 
мира. Император Клавдий II для сохране-
ния воинского духа издал указ, запрещаю-
щий легионерам женитьбу, так как счита-
лось, что женатый думает о том, как про-
кормить семью, а не о благе империи и 
воинских доблестях. Священник Валентин 
считал это решение совершенно неспра-
ведливым, поэтому втайне продолжал вен-

День всех влюбленных
С недавних пор к отмечаемым в Латвии 
праздникам добавился еще один – День 
святого Валентина, или День всех влю-
бленных, светлый, романтичный, напол-
ненный мерцанием свечей и вкусом шам-
панского. Почему этот день празднуется 
именно в феврале и как появился этот 
праздник? 

чать солдат. Но вскоре о его поступках 
стало известно, и Клавдий приказал казнить 
Валентина. Смертный приговор был приве-
ден в исполнение 14 февраля 270 года. В 
тюрьме, в ожидании смертного приговора, и 
произошло знакомство священника с доче-
рью тюремщика, с которой у Валентина воз-
никли возвышенные чувства. 

ХРИСТИАНИЗИРОВАННЫЕ 
ЛУПЕРКАЛИИ

Существуют различные мнения относи-
тельно того, почему праздник отмечается 
именно в этот день, – одни источники свя-
зывают эту дату с приведением в исполне-
ние смертного приговора, другие считают, 
что праздник был объявлен именно в фев-
рале для того, чтобы придать христианский 
дух языческому фестивалю Луперкалий, 
который праздновался в этом же месяце. 
Этот фестиваль начинался 15 февраля. Он 
считался праздником изобилия и плодоро-
дия, праздновался в честь древнеримско-
го бога земледелия Фавна и основателей 
Рима Ромула и Рема. По одной из легенд, 
в этот праздник все незамужние девушки 
Рима в большую урну бросали записочки 
со своим именем, затем неженатые юноши 
вытаскивали эти записочки, таким образом, 
случайно выбирая себе даму сердца, с кото-

рой в следующем году можно будет обменять-
ся кольцами. Безусловно, такой способ выбора 
пары не всегда предполагал счастливую семей-
ную жизнь, тем не менее, иногда таким обра-
зом пары все же создавались. Такая «лотерея» 
вскоре была запрещена законом, так как была 
признана нехристианским мероприятием. В 498 
году Папа Римский Геласий провозгласил 14 
февраля Днем Валентина, который в Средние 
века считался «днем, когда птицы ищут себе 
пару». Таким образом, этот праздник получил 
дополнительный романтический оттенок. 

До самого 1969 года День святого Валентина 
был праздником, признанным церковью, но во 
время реформы Римско-Католического кален-
даря святых, произведенной в 1969 году, празд-
нование памяти святого Валентина как обще-
церковного святого было упразднено на том 
основании, что не имеется никаких сведений 
об этом мученике, кроме имени и информации 
об усечении мечом. Самое древнее историче-
ское свидетельство – романтическую поэму, 
посвященную Дню Валентина, можно увидеть в 
Британском музее в Лондоне. Ее автором явля-
ется герцог Карл (Шарль) Орлеанский, кото-
рый в 1415 году посвятил поэму своей люби-
мой жене. Одним из символов этого праздни-
ка являются красные розы. Легенда гласит, что 
греческая богиня любви и красоты Афродита 
спешила к своему любимому Адонису. Она 
бежала так быстро, что не заметила куст белых 
роз, покрытый острыми шипами, и, наступив 
на него, поранилась. Алая кровь выступила на 
ноге влюбленной богини, и несколько капель 
упало на лепестки розы, от чего цветок приоб-
рел красный цвет. 

ШОКОЛАД, ЦВЕТЫ И МУЖСКОЙ ДЕНЬ 
День святого Валентина празднуется прак-

тически по всему миру, и традиции сильно раз-
личаются. В Японии этот день называют еще 
и мужским днем, поскольку именно мужчины 
в этот день получают подарки от своих люби-
мых, и празднования устраиваются достаточно 
громкие, например, конкурс на самое громкое 
заверение в любви. В Южной Корее в этот день 
женщины дарят своим любимым шоколад, а 
мужчины поздравляют и одаривают своих жен-
щин месяцем позже – 14 марта. В Сингапуре 
этот день отмечается, наверное, с наибольшим 
размахом – огромные букеты цветов, большие, 
ценные подарки и щедрое угощение являют-
ся неотъемлемой частью праздника. Тихо, за 
закрытыми дверями День Валентина праздну-
ют в Саудовской Аравии, где этот христианский 
праздник противоречит мусульманской морали. 
В Италии пары также обмениваются сладкими 
подарками, а во Франции – любовными четве-
ростишьями. В Финляндии стараются дарить 
подарки в форме сердечка, а в Англии различ-
ные заверения в любви достаются и четвероно-
гим домашним любимцам. 

Так по-разному в мире празднуется этот 
праздник, зачастую к нему неоднозначное отно-
шение, однако во все времена магическое 
слово «любовь» объединяло, а сама любовь 
всегда несла в себе мощный созидательный 
свет. 
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Виестурс Кайришс, режиссер
Доклад комиссии Ингуны Судрабы, по 
сути, то же самое, что сказать челове-
ку, стоящему у подножия Ниагарского 
водопада, что то, что он видит, не 
водопад. И, видя высокий рейтинг 
СЗК, понимаешь, что большая часть 
жителей Латвии смотрят на этот водопад 
и не видят его. Эти люди слепы? Я все еще могу толь-
ко апеллировать к избирателю СЗК – открой глаза! Если 
хотите продолжать голосовать за СЗК, то требуйте от них 
действий, которые бы отделяли их от очевидного, от тени 
предательства родины. Для того чтобы не разглядеть это, 
нужно родиться Ингуной Судрабой. Нужно говорить откры-
то – глядя на «водопад олигархов», четко видна реальная 
коалиция, которая не формально, а по существу правит 
в Латвии. И это коалиция СЗК и «Согласия». Вы этого не 
видите? Приближаются выборы, мы можем эту ситуацию 
изменить. Не только можем, мы должны эту ситуацию 
изменить, чтобы государство не умерло в результате гни-
ения в свой первый юбилей. Я призываю не смиряться. 

Журнал «IR», 1 февраля 2018 года 

Андрей Юдин (Par!/V), 
депутат Сейма 
Захват государства – проявление 
системной политической коррупции – 
незаконное влияние на демократиче-
ские процессы, манипуляции с полити-
кой госуправления, институциями и про-
цедурами, которые осуществляют те, кто 
принимает решения, в корыстных целях используя свое 
положение, чтобы получить, приумножить и сохранить 
власть, статус, материальные и другие блага. 
На начальном этапе он выражается в использовании 
политической власти с целью получить материальные 
блага и может быть квалифицирован как использование 
служебного положения в корыстных целях, за что при-
частные должностные лица могут быть привлечены к 
административной или уголовной ответственности. Если 
государство не реагирует на такие деяния, коррумпиро-
ванные лица обычно совершают действия, чтобы полу-
чить дополнительные возможности для обретения благ, 
используя служебное положение; формируют преступ-
ные группировки для достижения этой цели, координи-
руют действия с другими подобными преступными струк-
турами; осуществляют действия, чтобы нейтрализовать 
способность правоохранительных структур реагировать 
на коррупционные деяния; способствуют проникновению 
лояльных им людей в институции и организации, таким 
образом обеспечивая принятие выгодных им решений. 

Из отдельного мнения А. Юдина об окон-
чательном докладе парламентской след-
ственной комиссии по «делу олигархов». 

МНЕНИЯ

За неделю продвинулись вперед два судопроизводства, в которых задействован обвиняемый в тяжких преступлениях Айварс 
Лембергс. В одном из них А. Лембергс уже проиграл в Рижском окружном суде. Во втором случае, несмотря на то что в Вентспилсском 
суде, находящемся на своей территории, одержана победа, мэра ожидает продолжение судопроизводства в Курземском окружном суде, 
где оспорено решение суда первой инстанции. 

Можно о других говорить что хочешь, 
но нельзя позволять, чтобы так говорили о тебе

С удопроизводство между А. 
Лембергсом и бывшим мини-
стром окружающей среды и реги-
онального развития Эдмундом 
Спруджем длится уже несколь-

ко лет. «Красноречивому» А. Лембергсу нра-
вится посвящать некоторым нелояльным к 
нему лицам более высокого ранга или про-
стым жителям иногда очень обидные выра-
жения. Однако несколько лет назад он подал 
в суд на Э. Спруджа, который тогда был мини-
стром окружающей среды и регионального 
развития, с требованием отозвать ложную 
информацию, затрагивающую его честь и 
достоинство, публично извиниться и выпла-
тить моральную компенсацию более 14 тысяч 
евро. 

Все началось с того, что 16 октября 2012 
года в утренней передаче LNT «900 секунд» 
Э. Спруджс высказал в адрес А. Лембергса 
несколько нелицеприятных фраз, напри-
мер: «Вы должны получить справедли-
вое наказание; вор, как в фильме, должен 
сидеть в тюрьме». На бывшего министра, 
который отвечал за работу с самоуправ-
лениями, мэр подал в суд и за высказы-
вание, что А. Лембергс «уже 20 лет плюет 
в лицо каждому жителю Латвии», таким 
образом демонстрируя, что «законы не для 
всех одинаковы в этой стране» и «госпо-

дин Лембергс – самая большая опухоль в 
системе самоуправлений в Латвии». Также 
А. Лембергсу глубоко в душу запало выска-
зывание Э. Спруджа о том, что правящему 
в Вентспилсе А. Лембергсу нужно взять на 
себя ответственность за тех людей, которые 
уехали из Латвии, потому что он «отнял у 
этих людей надежду, что в этой стране ког-
да-нибудь что-то будет в порядке и когда-ни-
будь что-то разрешится». Длинное обвине-
ние продолжает негодование А. Лембергса 
из-за того, что его упрекнули в том, как он 
хозяйствует – «в самоуправлении – как у 
себя и своей семьи в кармане» – и безна-
казанности, которая покупается на деньги 
налогоплательщиков, из-за чего «в Латвии 
многие самоуправления превратились в 
академии расхищения публичных ресурсов 
вместо того, чтобы быть, чтобы работать в 
интересах своих жителей, в интересах раз-
вития своей территории». 

Первый акт судопроизводства завершился 
в мае 2014 года, когда в первой инстанции 
Юрмальский суд отклонил иск А. Лембергса. 
В феврале следующего года Рижский окруж-
ной суд постановил, что иск А. Лембергса все 
же частично может быть удовлетворен, а Э. 
Спруджу присудил выплатить А. Лембергсу 
компенсацию за моральный ущерб в разме-
ре 2000 евро, а позднее было решено взы-

скать с Э. Спруджа и судебные издержки в 
размере более 2000 евро. Это в исполнении 
тогдашнего мэра Вентспилса было препод-
несено как триумфальный факт. Правда, осе-
нью прошлого года A. Лембергсу пришлось 
вычеркнуть этот факт из своей тетрадки, в 
которой он скрупулезно записывает победы 
в судопроизводствах, так как Департамент по 
гражданским делам Верховного суда отме-
нил приговор Рижского окружного суда и 
передал дело для нового рассмотрения в 
Рижский окружной суд. Его рассмотрение 
суд завершил совсем недавно, полностью 
отклонив иск А. Лембергса против бывшего 
министра. 

Эти обвинения против Э. Спруджа ясно 
демонстрируют двуличие А. Лембергса, кото-
рое высказано в заголовке статьи и связано 
со вторым делопроизводством: Курземский 
окружной суд 20 февраля в апелляционной 
инстанции будет рассматривать гражданский 
иск «Общества за открытость «Delna»» про-
тив А. Лембергса. «Delna» оспорило реше-
ние Вентспилсского суда от 7 декабря про-
шлого года, которым гражданский иск обще-
ства был отклонен. Представители общества 
тогда отметили, что решение суда «незакон-
но, необоснованно и должно быть отмене-
но», поэтому «Delna» его оспорило в полном 
объеме. 

«Delna» обратилось в суд в связи с рас-
пространенной А. Лембергсом «ложной и 
задевающей честь и достоинство информа-
цией», требуя, чтобы А. Лембергс отозвал 
эту информацию и публично извинился за 
нее. Общество «Delna» было рассержено и 
обижено публично высказанными мнением и 
утверждениями А. Лембергса, которые про-
звучали 2 ноября 2016 года в еженедельной 
частной пресс-конференции А. Лембергса, 
где видео было дано название «В стра-
не до идиотизма доведена политика отбо-
ра персонала». На канале Вентспилсской 
городской думы в Youtube и сейчас доступ-
но видео, в котором А. Лембергс несколько 
раз упоминает «Delnа», например, говорит, 
что «”Delna” представляет трех товарищей» 
и «[«Delna»] является организацией, финан-
сируемой зарубежными спецслужбами». На 
пресс-конференции 30 ноября 2016 года 
A. Лембергс высказывает утверждение, что 
«совет [«Delna»] находится в руках полити-
ческих должностных лиц». 

Сам A. Лембергс позднее о своих высказы-
ваниях сказал, что в них нет ничего не соот-
ветствующего действительности или обид-
ного: «Таково мое мнение. За мнение не 
судят». Одновременно он высказывал и дру-
гие задевающие утверждения, что «они для 
малочисленной организации несоразмерно 
широко проникли в общественные процессы, 
а также процессы управления государством 
и принятия решений, и регулярно как лиде-
ры мнения выступают на государственном 
радио и телевидении». 

ИЗБИРАТЕЛИ НЕ ПРОСТЯТ ЗАСЕКРЕЧИВАНИЯ  
«РИДЗЕНСКИХ РАЗГОВОРОВ» 

С учетом того, что грядут выборы Сейма, вполне вероят-
но, что законопроект получит ход. Для партии, которая высту-
пит против публикации этих разговоров, вызвавших широкий 
резонанс, возможно резкое падение популярности. Нужно 
согласиться со сказанным депутатом Эдвардом Смилтенсом, 
который не принадлежит ни к одной из фракций, что обще-
ственность не простит, если это дело упакуют и отправят 
глубоко в архив. «Дело олигархов бросает серьезную тень 
и на сильнейшую в данный момент партию власти – «Союз 
зеленых и крестьян». Как в передаче «RīgaTV24» – «TOP5» 
сказал режиссер Виестурс Кайришс: «Если вы хотите голо-
совать за СЗК, потребуйте действий, которые ограничивают 
от прозвучавших в «разговорах олигархов» вещей – по край-
ней мере, двух: Дуклавса и сотрудничества с вентспилсской 
партией. Ну так нельзя – перед выборами ты идешь с тем 
же самым пакетом, на котором такая ужасная тень подозре-
ний». Режиссер также считает, что «избиратели СЗК сами 
себя ужасно дискредитируют», так как, по его мнению, «там 
четкие линии к измене родине – там говорят о том, что пре-
зидента нашего государства, премьера утверждает Путин». 

ПРОКУРОР: ПРОСЛУШАТЬ НУЖНО БЫЛО БОЛЬШЕ 
Бывший надзирающий за этим делом прокурор Марис Лея 

уже признал: для получения доказательств в так называе-
мом «деле олигархов» БПБК нужно было прослушать намно-
го более широкий круг людей, к тому же, в разных местах. 
Прокурор Лея сказал агентству LETA, что одной из главных 
причин, по которой дело не могло дойти до суда, была недо-
статочная оперативная деятельность. Из предусмотренно-
го законом списка мероприятий оперативной деятельности 
были использованы лишь несколько, а именно: оперативные 
работники БПБК в основном прослушивали только разговоры 
в гостинице «Rīdzene». Однако, чтобы доказать, например, 
тайное право на владение имуществом, было необходимо 
прослушать намного более широкий круг лиц. 

Нужно напомнить, что именно решением прокурора Леи 

в 2015 году был прекращен уголовный процесс против мэра 
Вентспилса Айвара Лембергса и политика Айнара Шлесерса 
в части о торговле влиянием. Так как закон не предусматри-
вал права БПБК оспаривать это решение у вышестоящего 
прокурора, «дело олигархов», по сути, провалилось. Если бы 
не было опубликованных журналом «IR» откровенно цинич-
ных «ридзенских разговоров», все это дело тихо и спокойно 
погрузилось бы в небытие.

ПРАКТИЧЕСКИ НЕ ОСТАЛОСЬ СОМНЕНИЙ 
В АУТЕНТИЧНОСТИ РАЗГОВОРОВ 

Парламентская следственная комиссия в течение полу-
года рассматривала различные аспекты «дела олигархов», 
вызывала на заседания комиссии причастных к этому делу, 
однако, по сути, вышел из этого один «пшик». Окончательный 
доклад комиссии, на удивление, не конкретен и «беззуб» – 
признано, что в «ридзенских разговорах» просматривают-
ся признаки захвата государства, однако конкретики отно-
сительно того, кто именно и как произвел этот захват хотя 
бы в исследуемый комиссией период, нет. В окончательном 
докладе также упомянуто, что комиссия констатировала вли-
яние на процесс назначения и снятия с должностей государ-
ственных должностных лиц, что угрожает реализации упомя-
нутой в Сатверсме Латвийской Республики народной суве-
ренной власти. Никаких конкретных предложений для изме-
нения ситуации в докладе нет. 

Однако благодаря окончательному докладу комиссии 
можно сказать, что практически не осталось сомнений 
в том, что «ридзенские разговоры» в той форме, в кото-
рой они были отреферированы в журнале «IR», со всей 
ненормативной лексикой, являются аутентичными. В статье 
руководителя комиссии И. Судрабы «О работе парламент-
ской следственной комиссии», опубликованной 30 января 
на страничке руководимой И. Судрабой партии «No sirds 
Latvijai», сказано: «Нет оснований сомневаться, что опу-
бликованные в журнале «ридзенские разговоры» являют-
ся частью намного более объемных материалов уголовного 
процесса и дела». 

Сейму придется решать 
по поводу публикации 
«ридзенских разговоров»
Депутаты Латвийского объединения регионов (ЛОР) и несколько не принадлежащих ни к одной 
из фракций депутатов подали на рассмотрение в Сейм законопроект о публичной доступности 
материалов уголовного процесса по «делу олигархов», указав, что цель закона – обеспечить 
права жителей Латвии быть полноценно информированными о политической ситуации в своей 
стране. Законопроект передан в Юридическую комиссию, и если закон будет принят, то до 1 
мая Генеральной прокуратуре придется обеспечить публикацию на домашней странице проку-
ратуры всех материалов по «делу олигархов», в том числе, дигитализировать все аудиозаписи. 
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СЗК принял больше 
всех запрещённых 
пожертвований
Шесть партий в прошлом году при-
няли запрещённых пожертвований 
от юридических лиц в размере 37 
857 евро. Самые большие пожерт-
вования в размере 5700 евро полу-
чил Союз «зелёных и крестьян. 
В прошлом году партии во время 
выборов в самоуправления всего 
израсходовали 2,7 миллиона евро. 
Половина этой суммы была потра-
чена на размещение рекламы. 

Президент Раймондс 
Вейонис поддержал 
Я. Майзитиса 
У президента страны Раймонда 
Вейониса нет возражений, чтобы 
обязанности руководителя Бюро по 
защите Сатверсме на второй срок 
взял на себя Янис Майзитис.  С 
его точки зрения, Янис Майзитис 
– самая серьёзная кандидатура. 
Вопрос о возможном следующем 
руководителе Бюро по защите 
Сатверсме Совет по национальной 
безопасности будет обсуждать в 
феврале. Окончательное решение 
примет Сейм. 

Детям Слапиньша 
всё же разрешено 
сохранить гражданство 
Учитывая большие заслуги перед 
Латвией застреленного во время 
баррикад кинооператора Андриса 
Слапиньша, Кабинет министров 
всё же решил разрешить обоим 
его детям – дочери Анне и сыну 
Андрису – сохранить латвийское 
гражданство, в итоге у них сохра-
нится двойное гражданство.  

Придётся вернуть 
компенсации за ущерб 
от ливней 
Служба поддержки села требует у 
четырёх фермерских хозяйств вер-
нуть необоснованно полученные 
компенсации за ущерб от прошло-
годних ливней в размере 37 300 
евро. Служба провела частичную 
повторную проверку хозяйств, и 
было установлено, что есть хозяй-
ства, на полях которых после полу-
чения компенсаций урожай всё же 
был собран. 

Хотят ограничить 
рекламу быстрых 
кредитов 
На портале «Manabalss.lv» ведёт-
ся сбор подписей за ограниче-
ние рекламы быстрых кредитов, 
предусмотрев определенное мак-
симальное количество рекламных 
роликов в течение дня или одну 
рекламную паузу на ТВ и радио, 
которые в настоящее время пре-
вышают 3-4 такие рекламы в 
течение одной рекламной паузы.   
Инициаторы сбора подписей пред-
лагают полностью запретить рекла-
мировать быстрые кредиты в рекла-
ме среды. 

1/5 думают, что в Латвия 
переживает свой закат
С точки зрения 55% жителей в 
Латвии в настоящее время ника-
ких серьёзных изменений не про-
исходит, свидетельствуют результа-
ты социологического опроса, про-
веденного агентством SDKS. Почти 
каждый пятый признал, что, по его 
мнению, государство совершенству-
ется и развивается.  

В Сигулде родились 1114 
малышей
В прошлом году в масштабе всей 
Латвии удивила Сигулдская боль-
ница, где родились 1114 малышей. 
Это один из самых высоких пока-
зателей во всей Латвии, превзо-
шедший даже показатели отдель-
ных городов республиканского мас-
штаба (в Вентспилсе родилось в 
два раза меньше малышей). Рекорд 
был и 29 июня, когда в течение 
одного дня родились 12 малышей.

В ЛАТВИИ

РОЗА БОЛЬШЕ ЧЕМ ЭКЗОТИКА 
В салоне их только двое, и только в край-

нем случае они приглашают помощницу. 
Но довольно регулярно одна из них – в 
основном это Кристине с семьёй – выде-
ляет время для путешествий в ближние 
или дальние страны, главным образом  – в 
страны Южной Европы. И тогда практиче-
ски как жизненная необходимость плани-
руется посещение тамошнего цветочного 
салона, чтобы сравнить его со своим, воз-
можно, что-то перенять из опыта коллег из 
других стран.   

«Я рискую показаться неадекватной, но, 
откровенно говоря, в них нет ничего тако-
го, что хотелось бы перенять. Да, цветы 
там могут быть ярче, и размещение больше 
бросается в глаза, но всё это ориентирова-
но на другой менталитет, даже жизненную 
философию. И в нашем салоне как экзоти-
ческие акценты можно найти цветок антури-
ум, бильбергию, эписцию, глоксинию, кала-
диум, рехштейнерию, традесканции – всего 
по меньшей мере шестьдесят названий и у 
многих из них могут быть десятки цветовых 
нюансов. Например, недавно в моду вошли 
розы шоколадного цвета из Голландии, мак 
и гвоздика бесчисленных форм и окраски, 
всем вроде как известные, но в то же время 
такие разнообразные пионы и хризантемы», 
Кристине по памяти перечисляет «обитате-
лей» салона, название которых мужчинам 
часто нужно написать на бумажке, чтобы 
они могли выучить наизусть и дома сказать, 
какими необычными цветами они поздравля-
ют свою самую красивую в мире женщину. 
«Но на практике мы убедились, что жители 
Латвии остаются верными традиционным 
ценностям, среди которых на первом месте 
безусловно розы, гвоздики и… дальше вкусы 
уже отличаются», признаёт Майга, которая 
вместе с мужем в девяностые годы прошло-
го столетия в фургоне ездила за цветами в 
Голландию, так как в то время это окупалось.  
Сейчас, чтобы получить розы с метровыми 
стеблями из Эфиопии, достаточно сделать 
заказ в компьютере, и через неделю их уже 
доставят.  Немного дольше придётся подо-
ждать, если этот же товар захотите получить 
из Эквадора – настолько близким стал этот 
далёкий мир. 

НА КОНЬКИ С ГЕНОМ СКОРОСТИ 
У Кристине, получившей квалификацию 

флориста в Булдури, хорошо получается 
создание букетов, особенно, если клиент 
знает, что именно он хочет.  Или в тех слу-
чаях, когда заказчик (обычно это мужчина) 
говорит, что готов заплатить любую цену и 
полностью доверяет её вкусу. «Редко, но 
такие праздники в нашей работе случаются, 
и результат, по-моему, всегда прекрасный», 
Кристине признаёт, что она создаёт букеты 
так же увлеченно и творчески, как и декори-
рует автомобили. Ещё она охотно занимает-
ся оформлением мест проведения торжеств, 
где большую поддержку в изготовлении и 

размещении цветов и элементов дизайна 
оказывает муж Кристине – Дайнис, также 
окончивший Булдурский садоводческий тех-
никум.  Основная работа у него в дерево-
обрабатывающей фирме “Kurekss”, хобби 
– реставрируемые мотоциклы, на которых 
обычно выезжают на парады байкеров, и, 
конечно, скорость на шоссе, которой он 
“заболел» с тех пор, как принимает участие 
в любительских велосипедных гонках. 

Кристине удовлетворена тем, что это 
увлечение Дайниса скоростью в своём роде 
унаследовала их дочь – двенадцатилетняя 
шестиклассница Лаура, которая с междуна-
родных соревнований по шорт-треку привез-
ла домой уже четырнадцать золотых меда-
лей. Когда выйдет эта газета, она вместе с 
мамой будет в столице Хорватии – Загребе, 
где Лаура в своей возрастной группе будет 
участвовать в розыгрыше Кубка Европы в 
эстафете.  В свою очередь окончивший в 
прошлом году девятый класс брат Лауры 
Роберт почти с детсадовского возраста зани-
мался аттрактивными спортивными танца-
ми, но пока остановил свой рост в этой дис-
циплине и попробует себя в другом амплуа. 
Однако. в любом случае, и сестра, и брат не 
отказываются помочь бабушке и родителям, 
если срочно нужно что-то сделать в цветоч-
ном салоне. И ещё – и работа, и отдых для 
всей семьи – на унаследованном от роди-
телей Майги земельном участке в Варвской 
волости, где растут яблони, груши, вишни, 
сажается и собирается клубника.  Из урожая 
под руководством повара Майги готовятся 
запасы на зиму, место которым в погребе, 
построенном отцом Кристине. 

НЕБОЛЬШИЕ ТУЧКИ НЕ ЗАТЕНЯЮТ 
МГНОВЕНИЙ СЧАСТЬЯ 

Кристине немного грустит по поводу того, 
что у неё нет образования и в психологии и 
поэтому в общении с особо требовательны-
ми клиентами приходится обходиться соб-

ственной интуицией, мамой и ею самой нако-
пленным опытом. Например, как выполнить 
просьбу женщины – сделать красивый свадеб-
ный букет, если она не может сказать, какого 
цвета и фасона будет её свадебное платье и 
туфли, какая одежда будет у жениха, как будет 
декорирована машина. Даже скромный букет 
может стать роскошным, если будет в гармонии 
со всем остальным, что приготовлено для этого 
знаменательного дня.   И наоборот – букет неве-
сты, сделанный из самых красивых и дорогих 
цветов, не сможет прикрыть отсутствие вкуса и 
согласованности со всеми остальными деталя-
ми. Как эту простую истину объяснить взволно-
ванной в ожидании большого события женщине, 
не выражая сомнений и не обижая её и её близ-
ких по поводу их чувства вкуса?

«Я постоянно этому учусь, и всё больше полу-
чается», Кристине не скрывает и оборотную сто-
рону своей работы.  

Другая крайность в её опыте – это тяжелая 
этическая и профессиональная проверка при 
изготовлении траурных венков или траурных 
букетов по определенной цене и с определен-
ным количеством цветов в них. 

 «Обычно выбирают наиболее дешёвый вари-
ант, и понятно – почему. Однако дешёвый почти 
никогда не может быть очень хороший, и горько 
слышать, когда, получая наше изделие, заказ-
чик говорит, что оно вроде как не отвечает 
первоначальному представлению, виденному 
в каталоге или в интернете.  Но оно отвечает 
реальной цене, всё так просто! Мы стараемся 
тактично на это указать уже во время приёма 
заказа, и всё чаще люди это понимают.  

Но это совсем небольшие тучки, которые не 
затеняют радость от проведённого вместе с цве-
тами времени.  Когда моряк, уехавший за рубеж 
молодой человек или живущий в Австралии род-
ственник в качестве сюрприза просит нас своев-
ременно на юбилей или в какой-то другой зна-
менательный день доставить его любимым или 
близким цветы, это праздник и для нас. Потому 
что трудно назвать ещё какой-то другой столь 
же эмоциональный момент, как цветами порадо-
вать совершенно незнакомого до тех пор чело-
века. Порадоваться чужой радости – это просто 

прекрасно, каждому 
желаю это когда-ни-
будь испытать», 
считает Кристине.  
Обычно она эти 
«мгновения радо-
сти» развозит по 
адресам на маши-
не марки Chreysler, 
которую муж пода-
рил ей на 13-ю 
годовщину свадьбы. 
Для Бергманисов 
– Петровичей это 
число означает 
радость и удачу, 
именно так. 

Цветы для собственного счастья и счастья 
других людей
 Окончание. Начало на 3 стр.

Кристине радуется созданному семьёй цветочному салону. 

Лаура (в центре) перед очередными соревнованиями по шорт-треку.

Кристине и её  
брату Оскару  
всегда нравилось  
танцевать. 
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Пособие по случаю рождения 
ребёнка только 274 семьям 
В прошлом году пособие в связи с рожде-
нием ребёнка в Вентспилсе получили всего 
274 задекларированных в городе семьи, сви-
детельствуют данные социальной службы. 
В этом году на эти цели из бюджета самоу-
правления выделены 62,5 тысячи евро. Со 2 
февраля вступили в силу изменения в обяза-
тельных правилах Вентспилсской городской 
думы, которые предусматривают, что пособие 
в связи с рождением ребёнка в Вентспилсе в 
дальнейшем можно будет получить независи-
мо от продолжительности декларирования, а 
не так, как до сих пор, когда нужно было быть 
задекларированным в городе по меньшей 
мере в течение 12 месяцев. 

За вывоз отходов придётся платить 
больше 
С 1 февраля в городе Вентспилсе на 11% 
выросла плата за хозяйственное обслужива-
ние бытовых отходов, и в дальнейшем тариф 
будет установлен в размере 10,85 евро/м3. 
Жителям многоквартирных домов за одну 
персону в месяц в дальнейшем придётся пла-
тить 1,54 евро (с НДС), а жителям индивиду-
альных домов и юридическим лицам за вывоз 
одного контейнера ёмкостью 240 литров – 
3,15 евро (с НДС). 

В Вентспилсе с визитом побывал 
командующий НВС
Командующий Национальными вооруженны-
ми силами Леонид Калныньш в рамках реги-
онального визита посетил Курземский реги-
он, побывал в Лиепае и Кулдиге, а также в 
Вентспилсе. Во время визита он посетил 
несколько батальонов и штаб Земессардзе, 
в том числе находящийся в Вентспилсе 46-й 
пехотный батальон Земессардзе, где встре-
тился с командиром батальона, чтобы обсу-
дить актуальные и связанные с развитием 
вопросы. 

«Latrostrans» надеется удержать 
падение объёма грузов 
В прошлом году по трубопроводу ООО 
«LatRosTrans» транспортированы 3,4 млн 
тонн нефтепродуктов, что по сравнению с 
2016 годом на 6% меньше, свидетельствуют 
данные предприятия. Однако, несмотря на 
имеющуюся конкуренцию и спад объёма гру-
зов, предприятию удалось сохранить самую 
низкую и самую выгодную цену на транспор-
тировку нефти в направлении Вентспилсского 
свободного порта.  Главные приоритеты в 
этом году – удержать уменьшение объёма 
грузов, сохранить высокое техническое состо-
яние оборудования и исключить воровство из 
трубопроводов.  

Конкурс предпринимательской 
деятельности школьников в 
республиканском масштабе 
Вентспилсская высшая школа (ВВШ) объя-
вила конкурс предпринимательской деятель-
ности школьников республиканского мас-
штаба «Izaugsme 2018» («Рост 2018»). Его 
цель – повышать интерес школьников к пред-
принимательской деятельности, экономике 
и менеджменту, а также улучшить навыки 
работать в команде, участвуя во внешколь-
ных мероприятиях. Принять участие в кон-
курсе могут ученики любой школы с 9 по 12 
класс. Подача конкурсных заявок до 25 марта. 
Главный приз – 1000 евро. 

«Hansamatrix» заложило и части 
вентспилсского предприятия 
Предприятие высоких технологий АО 
«HansaMatrix», у которого одно из двух произ-
водств работает в городе Вентспилсе, заре-
гистрировало восемь новых коммерческих 
залогов (обязательств), заложив всё своё 
имущество в пользу банка «SEB», в том 
числе и принадлежащие предприятию ООО 
«HansaMatrix Ventspils» части основного капи-
тала. В настоящее время у предприятия всего 
22 актуальных коммерческих залога.

В ВЕНТСПИЛСЕ

www.nnvt.lv
Tел. 63607300.

«Noord Natie Ventspils Terminals» – 
многофункциональный центр перевалки грузов 

Быстрые, надежные и качественные услуги  

Соответствующая инфраструктура  

Паромные линии из Вентспилса 

Минувший год для предприятий, работающих в транзитной отрасли, был полон вызовов. Это не только взгляд на проделанную рабо-
ту и числа в таблицах грузооборота, а концентрированный и целеустремленный взгляд в будущее. Именно в будущем усматриваются 
самые большие вызовы, которые нужно преодолеть, думая о дальнейшем развитии предприятия. Таким целеустремленным движением 
в будущее этот год начало ООО ««Ventspils nafta» termināls», которое продолжает работать над улучшением эффективности своей дея-
тельности и расширять спектр услуг. Однако наряду с предпринимательской деятельностью еще одним важным направлением являет-
ся социальная ответственность, стремление думать о поддержке на благо общества. 

Добиться еще большей 
эффективности в работе, 
стать еще ближе к обществу

Г азета «Ventspilnieks.lv» почти в 
каждом номере затрагивает тему 
грузооборота и транзитные вопро-
сы, рассказывая о том факте, что в 
прошлом году в Балтийских странах 

наблюдалось существенное уменьшение гру-
зооборота. Тем не менее, ««Ventspils nafta» 
termināls» удалось сохранить лидирующие 
позиции в Вентспилсском порту, перевалив 
практически такой же общий объем груза, как и 
годом ранее – 6,9 млн. тонн. Как подчеркивают 
на предприятии, этот объем равноценен 65% 
оборота всего переваленного в Вентспилсском 
порту жидкого груза или 41% всего объе-
ма переваленного жидкого груза в масштабе 
Латвии. Это достойный показатель в условиях, 
когда конкуренция в данной сфере становится 
все более напряженной. 

«Наши результаты прошлого года ниже, 
чем было запланировано. На общий объем 
переваленных грузов повлияло уменьшение 
грузопотока со стороны России, что связа-
но с ограничениями, наложенными на гру-
зоперевозки по железной дороге из России к 
латвийским портам, и влияет на все государ-
ственные терминалы. На протяжении всего 
года мы работали над решениями, кото-
рые позволяют нам осуществлять свою дея-
тельность еще более эффективно и рас-
ширять спектр предлагаемых услуг», – ска-
зал генеральный директор ««Ventspils nafta» 
termināls» Ларс Панцлафс.

Одновременно руководитель предприятия 
подчеркивает, что одним из существенных 
достижений прошлого года является завер-
шение проекта по модернизации трубопро-
вода, в котором использовались инноваци-
онные, дружественные среде технологии. 
«В этом году также большее внимание будет 
обращаться на установку и использование 
системы по улавливанию паров, что внесет 
свой вклад в повышение стандартов окру-
жающей среды в Вентспилсе. После полу-
чения всех необходимых разрешений в про-
шлом году была начата установка обору-
дования, чтобы работы можно было закон-

чить к маю этого года. Технические проекты, 
в которые вложено в целом более 14 млн 
евро, позволят ««Ventspils nafta» termināls» 
создать новую основу для развития бизне-
са в существующих рыночных условиях и 
сохранить лидирующие позиции среди тер-
миналов Балтийского региона», – отметил 
генеральный директор предприятия. 

Уже долгие годы ««Ventspils nafta» 
termināls» является одним из крупнейших 
и лучших работодателей, и не только в 
Курземе. Как одно из наиболее значимых 
предприятий региона, «”Ventspils nafta” 
termināls» большой акцент делает на соци-
альной ответственности, оказывая поддерж-
ку многим организациям, а также ряду про-
ектов общественного развития в Вентспилсе. 
«Несмотря на вызовы, которые предлага-
ет рынок, мы смогли оказать значительную 
социальную поддержку обществу. Это очень 
важно при создании долгосрочного и соци-
ально ответственного предприятия», – ука-
зал Л. Панцлафс. 

В прошлом году успешно развивалось 
сотрудничество с четырьмя латвийскими 
высшими учебными заведениями – как с 
местной Вентспилсской Высшей школой, так 
и с Рижским Техническим университетом, 
Латвийским университетом и высшей шко-
лой бизнеса «Туриба». Состоялись высту-
пления с лекциями, была оказана поддерж-
ка мероприятиям, устраивались экскурсии и 
дни карьеры на самом предприятии. В про-
шлом году на предприятии было создано 18 
мест для прохождения студентами практики. 
Организация подчеркивает, что очень важно 
своевременно формировать сотрудничество 
с потенциальными работниками. 

В социальной сфере предприятие про-
должает устраивать занятия по граждан-
ской обороне и пожарной безопасности 
для местных школ, а также устраивает 
дни открытых дверей и дни безопасности, 
отмечает представитель ««Ventspils nafta» 
termināls» Янина Битениеце. Особенно 
важным предприятие считает сотрудниче-

ство с детским домом «Selga», с которым 
дружба началась с момента его основания. 
Поддерживается участие воспитанников в 
лагерях, посещение театра и международ-
ные путешествия. Здесь проявляется фило-
софия предприятия, потому что в оказании 
этой поддержки активно участвуют сами 
работники ««Ventspils nafta» termināls», 
жертвуя детскому дому различные необхо-
димые вещи. Такая же большая отзывчи-
вость проявляется и по отношению к пенси-
онерам. Многие годы поддерживаются куль-
турные мероприятия, готовятся подарки к 
праздникам, а также обеспечивается транс-
порт для экскурсий. Благодаря важной под-
держке работу над достижением спортив-
ных целей полноценно могут продолжать 
хоккейный клуб «Venta–2002», волейболь-
ный клуб «Ventspils», молодежная футболь-
ная академия «Ventspils Olimpiskā cerība» и 
вентспилсские легкоатлеты. 

Предприятие гордится тем, что его виде-
ние себя в будущем, цели и стремление 
их реализовать оценили государственные и 
негосударственные организации как у себя 
дома, так и за рубежом. Уже третий год в 
Индексе долгосрочного развития ««Ventspils 
nafta» termināls» получает Платиновую кате-
горию, а в опросе «CV-Online Latvia» пред-
приятие признано третьим лучшим рабо-
тодателем в Курземе, Латвийская конфе-
дерация работодателей присвоила статус 
предприятия, дружественного сениорам, и 
признало одним из лучших предприятий, 
предоставляющих возможность прохожде-
ния практики. Eвропейская комиссия присво-
ила награду за развитие способов переме-
щения, дружественных окружающей среде, 
получено первое место в международном 
конкурсе «Tank Storage Awards» в категории 
в качестве отличника по безопасности хра-
нения жидких грузов. И еще, и еще… Однако 
достижения не позволяют ни на миг рас-
слабляться, совсем наоборот – мотивируют 
еще активнее работать и справляться со все 
новыми возникающими вызовами.  
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С ДЫМКОМ В ВОЛОСАХ…
«Сколько себя помню, движущей силой семьи – не пой-

мите превратно, не работы на износ, а с точки зрения сти-
мулирующей творческой активности –  всегда был отец», 
Кристине вспоминает, что отец не получил особого образо-
вания, но был от природы наделён творческим умом, ини-
циативой и целеустремлённостью.  Во время больших пере-
мен работал инструктором в автошколе, шоферил, чтобы 
заработать на жизнь в только что созданных частных фир-
мах. В смутные времена, когда бесновались новоявленные 
дикие капиталисты, «раздирая» друг друга, в Вентспилс   
пришло и коснулась также семьи Бергманисов еще неви-
данное чудовище – безработица. В то время отец решился 
предложить близким зарабатывать на жизнь ликвидацией 
зарослей на обочинах больших дорог и вокруг канав, за что 
платили вырубленными небольшими деревьями. 

Цветы для 
собственного 
счастья и счастья 
других людей
От нуля до бесконечности. Такой путь 
своего бизнеса, а иногда и занятия 
по душе в цветочном салоне “Made” 
обозначили МАЙГА БЕРГМАНЕ и 
её дочь – КРИСТИНЕ БЕРГМАНЕ - 
ПЕТРОВИЧА. На нулевой точке двадцать 
три года назад с пятью латами капитала 
и огромной предприимчивостью 
стояла Майга и ныне уже умерший 
её муж и отец Кристине Атис. В 
свою очередь бесконечно яркий 
и одновременно сложный бизнес 
собираются продолжать Кристине, её 
муж Дайнис Петровичс и, возможно, 
с молодыми никогда ничего нельзя 
знать наверняка! – пребывающие пока 
ещё в романтическом подростковом 
возрасте их дети – Лаура и Роберт.  
В классическом семейном бизнесе 
бескорыстно помогает и брат Кристине 
моряк Оскар, так как в самые горячие 
дни цветочного сезона иногда 
получается вернуться в Вентспилс 
после дальнего рейса на перевозящем 
наливные грузы танкере, и у его семьи 
на выходные нет других планов. 
После морского солёного воздуха 
Оскар приходит в цветочный салон 
насладиться пьянящим ароматом цветов 
и ещё раз вызвать в памяти деятельную 
семейную атмосферу детских лет.   

Майга и Кристине в своём салоне.

Майга и её муж Атис начинают создавать цветочный салон.

«Рано утром ехали в Угале, пилили мелкие деревья для 
баланса, рубили и жгли ветки, которые Кристине и Оскар 
тащили к месту костра. Вечером кое-как выполаскивали в 
тазу волосы, чтобы избавиться от запаха дыма (водопро-
вода в то время в доме не было), и с мужем шли на бал, 
столько сил еще в то время было», вспоминает Майга. 
Сейчас вызывает удивление, как одновременно хватало 
сил и выдержки на строительство своего дома, который в 
Парвенте построен только и единственно собственными 
силами, дети как муравьишки подавали отцу кирпичи не 
только на первый, но и на второй этаж, чтоб из них скла-
дывать стены. 

ГАВАНЬ ПОКОЯ ДЛЯ СЕРДЦА И ГЛАЗ 
«Конечно, и отделка, и мебель также были в основном 

делом его рук, поэтому этот дом на улице Муйтас, где живёт 
не только мать, но и моя семья, сейчас я не променяю ни 
на какой дворец или квартиру с евроремонтом, не гово-
ря уже о том, чтобы продать. Рядом с домом есть неболь-
шой земельный участок, где можно босиком походить по 
газону, вырастить цветы не для срезки и продажи, а чтобы 
радовать глаз и сердце. Дизайн и перестройка устроенно-
го в подвальном этаже торгового здания цветочного сало-
на – это тоже главным образом сделал отец, нам только 
оставалось его содержать и немного подправить, согласно 
тенденциям моды», рассказывает Кристине, у которой отец 
остался в памяти как главный авторитет в жизни как в отно-
шении к работе, так и в формировании и поддержании вза-
имоотношений в семье. Именно от него пришло к Кристине 
осознание того, что нужно сделать дальновидный выбор – 
после окончания средней школы поступить в Булдурский 
садоводческий техникум, чтобы в тогда уже начатом роди-
телями цветочном бизнесе был свой обученный специа-
лист-цветовод. В далёкой перспективе планировалось про-
должить учёбу в тюльпанном раю в Голландии, но по семей-
ным обстоятельствам этого не случилось.   

«Этот выбор мне никоим образом не навязывался. Отец 
заметил, что не только для мамы, но и для меня со школь-
ных лет работа с цветами стала занятием по душе, и хотел, 
чтобы во взрослой жизни я делала её профессионально. 
Так я получила образование во флористике, росли навыки 
и умения в дизайне и создании ландшафта. Но для диплом-
ной работы в техникуме я выбрала оформление автомоби-
лей цветами для свадеб и других торжественных случаев, 
и это для меня по-прежнему не только работа, но и твор-
ческое «увлечение», хозяйки салона гордятся тем случа-
ем, когда украшенный Кристиней свадебный автомобиль из 
Вентспилса доехал до Латгалии и ни один листочек по доро-
ге с машины не слетел.  

КОТЛЕТЫ НЕ СОВМЕЩАЛИСЬ С ТВОРЧЕСТВОМ
Можно только гадать, как бы складывалась жизнь Майги 

и её будущей семьи, если бы в страну не пришла Атмода.  
Скорее всего так же, как и многих других советских людей, 
так вначале в местном профессиональном училище была 
получена популярная в то время среди девочек профессия 
повара, по которой она и работала какое-то время. Если не 
считать того, что повара в то время могли достать какие-ни-
будь продовольственные продукты, которые нельзя было 
найти в магазинах, творчества в этой работе было столько 
же, сколько его в рубке дров: берёзовые и ольховые поле-
нья, котлетные и рыбные дни… Поэтому перешла работать 
на предприятие по изготовлению сувениров “Daiļrade”, кото-
рое в то время было в топе не только в смысле зарплаты, но 
и в смысле некоторой доли творчества. Майга уверена, что 
проведённые за обработкой кожи шесть лет дали прекрас-

ный опыт, который сейчас пригодился при комплектовании 
широкого ассортимента изготовленных со вкусом сувени-
ров и милых вещичек, чтобы предложить их клиентам сало-
на. Когда производства советского времени и быстро поя-
вившиеся вначале в восстановленном свободном государ-
стве фирмы и кооперативы начали разваливаться, работу 
потеряли и супруги Бергманисы. Атис в трудный момент не 
опустил рук и вспомнил, что его мать Лизете в своё время 
выращивала цветы и стояла с ними на рынке.  Не только 
у него одного были в памяти длинные очереди в немногих 
цветочных магазинах Вентспилса со скупым ассортиментом 
в них, поэтому в семье было решено, что эту, фактически 
свободную нишу, грех не использовать для будущей пред-
принимательской деятельности.  

ПРЫГНУТЬ И НЕ ОБЖЕЧЬСЯ  
«Только позднее, наблюдая за успехами и неудачами кол-

лег, открыли для себя, что в цветочный бизнес легко «впры-
гнуть», но также быстро можно обжечься.  К счастью, бан-
кротства нам удалось избежать, и главным образом потому, 
что всё смогли сделать силами своей семьи, взаимно дове-
ряя друг другу и не считая часов, проведённых на работе. 
Атис быстро и на достаточно человечных условиях нашёл 
помещения для салона, сами их приспособили и отремон-
тировали. Рискнули занять денег, поехали в Ригу на цветоч-
ную базу за товаром и начали. Пошло прекрасно, так как с 
открытием мы подгадали к школьным выпускным», Майга 
вспоминает ранние утра, чтобы успеть в Ригу за свежи-
ми цветами и болезненный опыт, когда случалось у ловких 
оптовиков купить и «солому».  

«Сейчас трудно представить, что было время, когда 
цветы в любом количестве и ассортименте нельзя было 
заказать в интернете и в определенный срок базы сами не 
привезут их к дверям, как это происходит сейчас», Майгу 
радуют изменения в отрасли, но одновременно и волнует, 
с её точки зрения, неадекватная конкуренция, когда число 
цветочных магазинов в городе с того времени выросло по 
меньшей мере в десять раз, к тому же в тёплое время года 
местные цветы предлагают и на рынках Старого города и 
Парвенты. 

 В МИР ВЕЛИКОЛЕПИЯ ЦВЕТОВ  
«Мы решили, что нет смысла увеличивать число мага-

зинов, и из трёх своих оставили только один, создав его в 
новом качестве, теперь это цветочный салон. Нашли воз-
можность увеличить помещения примерно в четыре раза 
в подвальном этаже супермаркета, называемого в наро-
де «мавзолеем», изменили дизайн стендов и освещение, 
разместили в них характерные не только для Вентспилса 
сувениры, вазы и цветочную посуду, а также образцы 
для оформления для торжественных случаев и в случае 
печальных событий, фотоальбомы с украшением свадеб-
ных машин, соответствующие ленты, свечи, плетёные из 
прутьев корзинки и другие аксессуары, которые создают 
достойный, со вкусом оформленный фон для цветов.  Мы 
хотели, чтобы люди приходили к нам не только сделать 
покупки, но и просто так – насладиться красотой декора-
тивных растений и помещений.  Возможно тогда мужчины 
прежде всего подарят своей любимой яркий цветок и толь-
ко потом шоколадку и пригласят в ресторан…», и в этом 
видят миссию салона Майга и Кристине.  И работают, чтобы 
со временем еще увеличить теперешнюю площадь салона 
и сделать его Меккой любящих цветы людей. Для начала в 
Вентспилсе.  



Трое вентспилчан 
в олимпийском 
Пхёнчхане: спорт

Дарить другим 
красоту цветов: 
люди Вентспилса

День Святого 
Валентина: 
развлечения

Что дозволено боссу, 
то не дозволено простому 
смертному: судебные новости
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Н овость прессы: на этой неделе правительство за закрыты-
ми дверями изменило решение, принятое два года назад 
Кабинетом министров под руководством Лаймдоты Страуюмы, 

когда была отклонена просьба детей Андриса Слапиньша – киноо-
ператора, погибшего во время баррикад, о сохранении им двойного 
гражданства. Решение принято единогласно. В заседании 3 ноября 
2015 года, когда была отклонена просьба детей Слапиньша о двой-
ном гражданстве, участвовали девять министров, которые продолжа-
ют работу в действующем правительстве...

Согласно публично доступной информации, одним из министров, 
который участвовал в печально известном заседании правитель-
ства в 2015 году, – министр внутренних дел Рихардс Козловскис. 
Нет-нет, Козловскис не плохой министр. Можно даже сказать, хоро-
ший. Только вот именно министр внутренних дел был тем человеком, 
который «продвигал» принятие упомянутого решения, очевидно, не 
потому, что министру как-то лично не понравились дети погибшего 
Андриса Слапиньша, а потому, что этот вопрос находится именно в 
компетенции министра внутренних дел. В данный момент и у мини-
стра внутренних дел, и у министра иностранных дел, и у министра 
сельского хозяйства, а также у шести других министров, которые все 
еще работают в правительстве, мнение диаметрально противопо-
ложное. Но такова политика, тут ничего не поделаешь – ветер сей-
час дует в другом направлении, другими словами, «проблема» детей 
Андриса Слапиньша (в отличие от ситуации два года назад) вдруг 
стала публичной. А это, как известно, в политике две радикально раз-
личные вещи. 

Ну да бог с ним, печально известным заседанием 3 ноября и 
несчастными девятью министрами. Все же это политика и политики, 
ни для кого не секрет, что в этой области общественной жизни ситу-
ации (и мнения) меняются чаще, чем в хоккее. Намного больнее, что 
эта дискуссия, которая, на самом деле, вообще не должна была начи-
наться, имеет отношение к кинооператору Андрису Слапиньшу и его 
детям. Андрис Слапиньш был и до сих пор является не только чело-
веком, который отдал свою жизнь за восстановление свободы Латвии. 
Он был человеком, который как по своему характеру, так и по убе-
ждениям и поступкам за годы до Атмоды и восстановления незави-
симости демонстрировал свою преданность Латвии. И все, кто знал 
Андриса Слапиньша лично или в связи с его деятельностью в кино, с 
полной уверенностью  могут сказать – если бы это было возможно и 
если бы Андрис был жив, в случае необходимости для Латвии – он бы 
шел, делал, рисковал и, да, вновь отдал бы свою жизнь. 

Но дискуссия началась, потому что какому-то человеку (или людям) 
тогда, два года назад, в министерстве или правительстве важнее каза-
лась буква закона. Нет, в этом случае даже можно сказать, «алфавит 
закона». А министры, оказывается, даже не посмотрели, что решают, 
потому что ни у кого концептуальных возражений не было, и реше-
ние было принято «в общем пакете». Очевидно, в аннотации к реше-
нию, пришедшему из недр Министерства внутренних дел или другого 
министерства, было сказано: «О недопущении двойного гражданства 
России и Латвии». Посмотреть же в проекте решения и выяснить, о 
каких людях идет речь, никому не пришло в голову. Не хочется верить, 
что какой-либо министр (в отличие от безличного чиновника), если бы 
хоть вскользь бросил взгляд на проект решения и увидел, о ком идет 
речь, не «шепнул бы» остальным: «Слушай, мы же тут решаем по 
поводу детей Андриса Слапиньша». Не будем бросаться высокопар-
ными патриотичными фразами, скажем лишь одно: детям и внукам 
Андриса Слапиньша и других людей, отдавших свою жизнь за незави-
симость Латвии, должно было бы полагаться не только гражданство… 

В Древней Греции и Риме детей, а зачастую и внуков воинов, пав-
ших за свою страну, брало на попечительство государство. Конечно, 
сейчас не античный мир с его добродетелями и традициями. Конечно, 
другие времена, другие законы, опыт людей и государств другой. И 
тем не менее: в Латвии не так много героев, чтобы мы могли себе 
позволить так поступать. И «мы» в данном случае – не только мини-
стры. «Мы» – это все мы. В том числе, и тот анонимный чинов-
ник, который готовил данное решение. Еще кто-то его оформлял в 
Госканцелярии на рассмотрение в Кабинет министров. Затем кто-то 
готовил необходимые копии для министров. И правда, никто не заме-
тил? И никому не показалось, что нужно прекратить этот абсурд – по 
крайней мере (если уж чиновникам инициатива запрещена), подчер-
кнуть, что речь идет о детях Андриса Слапиньша. А может, у нас (да, у 
нас всех) историческая память настолько коротка, что мы (да, мы все) 
уже не помним, кто такой Андрис Слапиньш? И каковы его заслуги в 
восстановлении независимости Латвии? 

Свою ошибку Кабинет министров исправил. И хорошо, что так. Еще 
было бы хорошо, если бы те девять министров, которые в правитель-
стве до сих пор, принесли публично свои извинения. Не за то, что 
тогда было принято именно такое решение, какое было принято. А за 
то, что мы вообще допустили такую дискуссию. 

Искренне ваша «Ventspilnieks.lv»

Ярмарка тщеславия
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И хотя со времени экономического кризиса уровень зарегистрированной в Вентспилсе безра-
ботицы уменьшился в три раза и наблюдалось постепенное уменьшение числа безработных 
на территории всей страны, тем не менее в течение последних полутора месяцев кривая раз-
вернулась в обратную сторону. С конца ноября в городе Вентспилсе наблюдается рост уровня 
безработицы. Уже во второй половине ноября уровень безработицы среди населения трудо-
способного возраста опустился только до 4,0%, однако с того времени он постепенно вырос и 
в конце первого месяца этого года достиг уже 4,6%.

Безработица в Вентспилсе 
за два месяца выросла на 0,5%

С огласно опубликованным самоуправлени-
ем данным Государственного агентства 
занятости, в последние дни первого меся-
ца года в городе Вентспилсе без работы 
были зарегистрированы 990 жителей. Их 

число в течение недели возросло на 15 лиц, что в оче-
редной раз повлияло на общий показатель уровня без-
работицы среди трудоспособного населения, который 
достиг 4,6%.

Посмотрев на ситуацию среди городов республи-
канского значения, можно увидеть, что похожая тен-
денция наблюдется и в других местах, и это в зна-
чительной степени не является ничем необычным. 
Вентспилс по-прежнему находится посередине среди 
девяти городов. По-прежнему самый низкий уровень 
безработицы в Риге – 3,2% в конце января (3,1% – во 
второй половине ноября, за ней следуют Валмиера с 
3,5% (3,2%), Елгава с 3,7% (3,5%) и Юрмала с 3,9% 
(3,6%). 

Однако, одно дело общие показатели, и другое – 
какие есть свободные рабочие места. В конце янва-
ря – начале февраля в Вентспилсском филиале ГАЗ 
была зарегистрирована 141 свободная вакансия. И 
хотя картина выглядит очень положительной, в основ-
ном свободные вакансии требуют профессиональных 
навыков и опыта, поэтому эти работы не может выпол-
нять любой. По-прежнему по 25 свободных вакансий 
было для монтажников строительных конструкций и 

сварщиков ручной электродуговой сварки. Ещё были 
нужны 12 бетонщиков, 11 слесарей металлоконструк-
ций, 10 монтажников металлических строительных 
конструкций, а также по пять переработчиков рыбы и 
поваров. За исключением последних двух групп вакан-
сий, в целом эти специфические вакансии составляют 
почти 2/3 от всех доступных свободных рабочих мест в 
базе данных Вентспилсского филиала ГАЗ. 

Посмотрев на общую картину уровня безработи-
цы, информация о которой была опубликована ГАЗ 
в конце 2017 года (уровень безработицы 4,3% или 
929 безработных), видим, что самое большое число 
безработных в Вентспилсе в двух возрастных груп-
пах. Факт, что в возрастных группах 50-54-летних и 
55-59- летних без работы зарегистрированы соответ-
ственно 121 и 125 человек, что не вызывает большо-
го удивления. Внимания заслуживает факт, что прак-
тически столько же безработных есть в возрастных 
группах 25-29 и 30-34 лет (соответственно 112 и 115 
лиц). Следовательно, люди в самом расцвете сил. 
Ещё один большой вопрос – это показатели обра-
зования: 335 зарегистрированных безработных или 
больше чем 1/3 – это люди с профессиональным 
образованием, а 156 человек без работы – с высшим 
образованием. 

В Вентспилсском крае в конце года уровень безра-
ботицы среди населения в трудоспособном возрасте 
составлял 5,7%. 

Трое вентспилчан 
в Пхёнчхане

День, когда выйдет новый – 49-й номер газеты «Ventspilnieks.lv», очень значим одним знаме-
нательным местом на карте мира и событием, к которому немногим более двух недель будет 
приковано внимание большей части мирового сообщества. В пятницу в Южной Корее, в 
Пхёнчхане зажжётся олимпийский огонь, и в течение двух последующих недель здесь прой-
дут XXIII зимние Олимпийские игры. Это будут особые игры как для Латвии, так и особен-
но – для города Вентспилса, так как в Пхёнчхан отправились трое вентспилчан!  Для одного 
из них — это будет олимпийский дебют, для второго – вторая попытка, а для третьего – уже 
закалённый опыт.
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